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Министърът на икономиката постави под съмнение бъдещето на 
Държавната консолидационна компания (ДКК). Според него държава-
та плаща милиони за лихви по взети кредити за нерационални проекти.

властта
забърка
Газов
скандал

„Сглобката” 
Управлява 
С радев

Т

Калоян МЕТОДИЕВ

заГробват 
държавата 
с нов дълГ

бълГария 
спря Месеца
на Македония
в МичиГан

“Очаква ни гигантска 
миграционна вълна и пови-
шаване на цените. Председа-
телят на външната комисия 
в нс Бойко Борисов неза-
бавно да я свика и да обясни 
какво се случва.” това заяви 
лидерът на БсП корнелия 
нинова в Гоце Делчев.

“Досега не сме имали 
местни избори в такова труд-
но време, с две войни близо 
до нас. Местната власт и хо-

рата в общините ще понесат 
една от най-големите теже-
сти в следващите месеци”, 
коментира нинова. 

“Гордеем се с кметове 
като владимир Москов, кои-
то няколко мандата подред са 
осъществявали нашите идеи 
и програма. Били са близо до 
хората и са им помагали да 
живеят по-добре”, подчерта 
тя и пожела на новите кан-
дидати за кметове от БсП 

да стигнат дълголетието на 
екипа от Гоце Делчев.

“екипът ми е подготвил 
сериозна програма за пред-
стоящите четири години”, 
заяви владимир Москов. 
той припомни, че от Гоце 
Делчев е започнала про-
грамата за финансиране на 
специализацията на млади 
лекари, които след това да 
бъдат ангажирани с работа в 
местната болница. 

“вярваме, че кандидатът 
ни за кмет на Банско кос-
тадин Юнчов, за общински 
съветници и за кметства са 
достойни, подготвени, родо-
любиви българи”, подчерта 
нинова в Банско. в Разлог 
тя призова хората да гласу-
ват с номер 1 за кандидата 
на БсП за кмет на общината 
Радослав кирев.

Гордеем се с кметове като Владимир Москов, 
които няколко мандата са осъществявали нашите 
идеи и програма, заяви лидерът на БСП

ИкономИката 

в СофИя - междУ 

оцеляването 

И фалИта

проф. Христо 
Христов: ШуМен - 
индустриален
център на североизтока

вълна от мигранти
и ръст на цените
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ова вече е театър на абсурда. Първо, 
Радев “напада” правителството и Бори-
сов, че произвеждал някакви генерали. 
Борисов го “напада” за служебните му 
управления. Засипват се с взаимни кри-
тики. имитират ускорена динамика. 

второ, всяка политика се осъ-
ществява от кадри. Партиите затова 
съществуват - за да провеждат дадена 
политика и да захранват институциите 
кадрово. и затова носят отговорност на 
избори. 

като теглим чертата между тези две 
твърдения, се вижда, че някой тежко 
лъже - Радев или “сглобката” (ГеРБ, 
ПП-ДБ, ДПс). Премиерът не заслужа-
ва да го коментираме. всички кадри на 
Радев в управлението до ден днешен си 
стоят. всички от зам.-министър надо-
лу! От служби за сигурност, енергети-
ка, земеделие, държавни предприятия, 
агенции... Хиляди хора. “сглобката” 
управлява с Радев. и същевременно се 
правят на алтернатива едни на други. 
космическо лицемерие.

всичко започва да прилича на една 
политическа перверзия с неясна отго-
ворност, лъжи, задкулисие, схеми, до-
говорки, нарушение на законите, без 
идеи, без принципи и без демократична 
основа.

кой точно управлява? Ако целта е 
хаос, и да не е ясно кой кой е и за какво 
се бори по оста Президент-”сглобка” 
(а и вътре в това политическо тяло), то 
тя е постигната. Подобен политически 
инфантилизъм ще доведе само и един-
ствено до печални резултати за обще-
ството. Участниците явно харесват да 
работят по начин, по който да държат 
държавата и народът й в подобно поли-
тическо блато.
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Нужно е качествено ново ниво на управление на община Хисаря,  
заяви кандидатът на БСП за кмет на община Хисаря Ива Вълчева  
на среща с избиратели. Според нея решението е в създаването  
на граждански консултативен съвет към кмета на общината  
и селските кметове и провеждане на местни допитвания за  
бързо решаване на проблемите, посочени от местната общност

"БСП за България" представи управленската си програма в Самоводене.  
На среща с избиратели социалистите изразиха пълна подкрепа към кандидата 
за кмет на селото Маргарита Сърменова, която е с номер 1 в бюлетината. 
Сред присъстващите беше и кандидатът за кмет на БСП за Велико Търново 
Ирена Стасинопулу. По думите й е време селото и общината да  
преодолеят дългото и продължително неглежиране на проблемите

Жители на община ма-
рица настояват за създа-
ване на тържище, където 
производителите на хра-
ни да имат възможност да 
продават продуктите си. 
това е ангажимент, който 
местната власт, съвмест-
но с бизнеса могат да осъ-
ществят. За това настояха 
при срещата си с виолета 
Христодулова, кандидат 
за кмет на БСп за община 
марица , производители 
на селскостопанска про-
дукция. на пазара в Граф 
Игнатиево земеделците 
споделиха своите тревоги 
за реализация на продук-

цията си.
“община марица се 

намира в близост до ма-
гистрала тракия, има 
плодородни земи и силни 
традиции в растениевъд-
ството и животновъдство-
то. местната власт може 
да е в помощ, като създаде 
стимули за кооперирането 
на местни производители 
в клъстери и реализиране-
то на тържище, което да се 
ползва от тях. пазарът в 
Граф Игнатиево трябва да 
придобие модерен вид, да 
предоставя нормални ус-
ловия на производителите 
- да е защитено, да се полз-

ва без проблем и при лоши 
атмосферни условия, да 
има уреден и удобен пар-
кинг за автомобилите и 
товарните коли”, поясни 
Христодулова.

Развитието на дей-
ности в земеделието, чрез 
менажиране на общински 
земи, които да осигуряват 
екологично чисти храни 
за социални цели и съ-
щевременно да открият 
нови работни места е още 
един приоритет, свързан 
със земеделието, в про-
грамата за управление на 
кандидатите с номер 1 
бюлетината.

Виолета ХристодулоВа:

Създаването на тържище 
за земеделска продукция 
в община Марица е възможно

кандидатът за кмет на община 
етрополе владимир Александров пое 
ангажимент зда се погрижи за въз-
растните хора в общината. това зая-
ви той на среща с екипа му в с. Ямна. 
Ще осигурим редовни профилактични 
прегледи за всички, ще се бори за по-
добряване на инфраструктурата и ще 
работи за развитието на туризма в се-
лото, подчерта той.

“кандидатирах се за кмет на с. 
Ямна, защото ми е болно да виждам как 
родното ми село за последните 15 годи-
ни върви само назад и не се развива”, 
започна срещата кандидатът за кмет на 
кметство Ямна марийка Иванова. 

тя се съгласи с мнението на при-
състващите, че пътната обстановка до 

селото е лоша и все по-недостъпно за 
живущите и с фактът, че не се развива 
туризъм там. нейната цел, подкрепена 
от владимир Александров и кандидати-
те за общински съветници е да се въз-
върнат славните времена на селото. 

“Сега е пустош. “малката Швейца-
рия” остана безлюдна”, подчерта кан-
дидатът за кмет на с. Ямна марийка 
Иванова.

“Болно ми е да знам, че в селото за 
последните две години не е стъпвал ле-
кар. когато се налага спешна помощ за 
някой, той не винаги успява да я доча-
ка и да стигне на време до болницата в 
етрополе. време е да се сложи край на 
това. Затова на 29 октомври гласувайте 
с  номер 68”, призова Иванова.

Владимир александроВ:

В Етрополе ще се погрижим 
за възрастните хора

около 68% от младите хора 
прибягват до наркотиците 
единствено и само поради же-
ланието си за подражание, обя-
ви вчера началникът на отдел 
“наркотици” в Гд “национал-
на полиция” комисар калин 
Рачев в тв интервю. 

по думите му това се случва 
най-често при нездрава семей-
на среда и липса на ценностна 
система. 

Според него употребата на 
дрога е резултат от занижения 
контрол на родителите по от-
ношение на децата им, неспо-
собността им да вникват в тех-
ните проблеми. 

“Лично аз смятам, че това 
са нещата, които обхващат 
причините младите хора да 
прибегнат към наркотиците”, 

категоричен е той.
“притеснителна е ниска-

та възраст на лицата, които 
са установени за притежание 
на наркотици. Често това са 
тийнейджъри на около 14-15 
години. все още няма статис-
тика за това на каква възраст 
децата посягат за първи път 
към опиати, но имаме данни, 
че това се случва и с деца на 
на 10-11 години”, подчерта ко-
мисар Рачев.

профилът на хората, които 
продават наркотици на непол-
нолетни и и дори на малолетни 
показав, че това правят лица 
на около 20-30 години, поясни 
той. комисар Рачев уточни, че 
много рядко малки деца могат 
да станат дилъри. в повечето 
случаи участието на малчега-

ните е свързано със самото раз-
пространение по между им, за 
да си набавят по-лесно дрога за 
самите тях или по-скоро тя да 
им излиза по-евтина”, посочи 
инспектор Рачев. 

Инспекторът посочи, че раз-
пространението на наркотици 
сред най-малките при всички 
положения не е в училищата, 
а по-скоро е в районите около 
учебните заведения. в послед-
ните години дилърите са се из-
местили по-встрани, в по-широ-
ката периферия на училищата.

той припомни, че през из-
миналата седмицаа са задър-
жани 78 души и са образувани 
65 досъдебни производства за 
държане и разпространение на 
наркотици в близост до учи-
лища. в близост до столичен 

университет е засечен 20-годи-
шен мъж, у когото са открити 
23 пакетчета с растителна маса, 
осем с кристалообразно веще-
ство и 34 - с вещество на бучки 
и прах, а в от жилището му са 
иззети 53 пликчета със зелена 
тревиста маса, 28 таблетки и 16 
пликчета с кристалообразрно 
вещество. при проверка на лек 
автомобил, от шофьора и от 21-
годишния му спътник са иззети 
осем топчета растителна маса. 
Задържан е и 35-годишен мъж, 
в сака на когото полицаите от-
крили консумативи и прекур-
сори за производство на нар-
котични вещества. в жилище 
в столичния квартал “Сухата 
река” пък са иззети четири сак-
сии с растителна маса, за което 
е повдигнато обвинение на 35-

годишен мъж. 
комисар Рачев подчерта, че 

делът на установените случаи 
към момента за онлайн про-
дажба на наркотици е относи-
телно малък. “това се дължи 
на факта, че все още не са раз-
работени основни стратегии и 
принципи от страна на хората, 
които разпространяват нарко-
тици. основно това се случва 
в снапчатове, в сайтове за про-
дажба, където нещата са по-за-
воалирани и не изглеждат като 
продажба на наркотици”, кон-
кретизира той. 

на въпрос откъде децата 
намират пари, за да си купят 
дрога той посочи: “те не са и 
много скъпи. една цигара с ма-
рихуана варира някъде между 
5 и 10 лева.

комисар карил рачеВ:

68% от младите употребяват дрога
само заради подражението
Липсва статистика на каква възраст децата опитват за първи път наркотици
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“очаква ни гигант-
ска миграционна вълна 
и повишаване на цените. 
председателят на външ-
ната комисия в нС бойко 
борисов незабавно да я 
свика и да обясни какво 
се случва”, заяви лидерът 
на бСп корнелия нинова 
при посещението си в гоце 
делчев, където заедно  
със зам.-председателят на 
пар тията атанас Зафиров 
подкрепиха кандидата за 
кмет владимир москов.

“гордеем се с кметове 
като владимир москов, 
които няколко мандати 
подред са осъществявали 
нашите идеи и програма. 
били са близо до хората 
и са им помагали да жи-
веят по-добре. благодаря 
и на валери Сарандев за 
усилията”, подчерта тя на 
предизборна среща и по-
жела на новите кандидат 
кметове от бСп да стиг-
нат дълголетието на екипа 
от гоце делчев.

пред присъстващите 
москов заяви, че неговият 
екип е подготвил сериозна 

програма за предстоящи-
те четири години и вся-
ко едно от нещата в нея 
ще бъде реализирано. “в 
годините  бяхме съсре-
доточили усилията си да 
работим в онези части на 
града, където живеят по-
вече хора, защото е важно 
да имат нормални условия 
и инфраструктура. голяма 
част от населените места 
в страната имат пробле-
ми с водата. при нас тези 
проблеми са решени. през 
този мандат ще насочим 

усилията си към асфалти-
ране на улици в селата и 
града, и към централната 
част на гоце делчев, за да 
дадем още по-добър облик 
на нашия град и селата”, 
поясни москов.

той припомни, че 
именно от гоце делчев е 
започнала програмата за 
финансиране на специали-
зацията на млади лекари, 
които след това да бъдат 
ангажирани с работа в 
местната болница, и която 
в момента се използва като 
успешен модел и в други 
градове на страната. “мно-
го хора реагираха скептич-
но в началото, но днес вече 
16 млади лекари специали-
сти са започнали работа в 
мбал “иван Скендеров”, 
а още 12 в момента се из-
държат от общината за да 
получат своята специали-
зация и да се присъединят 
към екипа на болницата”, 
каза москов. 

председателят на об-
щинския съвет на бСп в 
гоце делчев иван геров 
благодари на нинова, че 

за пореден път е тук в тол-
кова важен момент, за да 
окаже своята подкрепа.

“кампанията се про-
вежда в много динамич-
на обстановка. досега не 
сме имали местни избори 
в такова трудно време с 2 
войни близо до българия с 
всички последици от тях. 
Защото местната власт, 
а чрез нея и хората в об-
щините ще понесат една 
от най-големите тежести 
в следващите месеци, а 
може би и години. несъм-

нено местната власт е най-
важна. но местна власт 
без национална политика 
се прави много трудно”, 
коментира нинова.

тя бе категорична, че 
бСп е останала единстве-

ната алтернатива. 
“Знам, че ви е труд-

но. и на нас не ни е лес-
но, защото те хвърлиха 
много срещу нас и пари, 
и медии, влияние, лъжи, 
пропаганда. благодаря, че 
издържахме и вярвам, че 
на тези избори ще се по-
каже, че хората разбраха 
коя е партията и кои са 
кандидатите, които са в 
политиката заради себе си 
и собственото си благопо-
лучие”, обърна се към из-
бирателите нинова.

преди срещата заедно 
с владимир москов поло-
жиха цветя на паметника 
на гоце делчев.  

вярваме, че кандидатът 
ни за кмет на банско кос-
тадин Юнчов, за общински 
съветници и за кметства са 
достойни, подготвени, ро-
долюбиви българи, заяви 
корнелия нинова в банско 
на среща с кандидатите на 
социалистите за местната 
власт със симпатизанти и 
жители на населените мес-
та от общината.

“пп и дб предадоха 
избирателите си, преда-
доха всички, които искаха 
промяна. Със стотици хора 
сме стояли по площадите. 
ние от бСп години наред 
искаме промяна на моде-
ла “герб”, но енергията 
на площадите, енергията 
на хората отиде напразно. 
герб също предадоха сво-
ите избиратели. те  щяха 
да се борят пп никога да 
не се върнат на власт, но, 
уви, прегърнаха се. и вие 
виждате, че единствена-
та спойка между тези две 
партии са интереси, власт, 
пари, постове. виждате 
караници кои фирми от 
кой списък да вземат па-
рите от пвУ, кое лоби да 
овладее службите, за да ги 
ползва за партийни и лич-
ни цели”, посочи нинова.

нинова бе категорична, 
заявявайки предателства-
та, извършени от управля-
ващите спрямо български-
те граждани: “продажбата 
на двата ядрени реактора 
на аеЦ “белене” е пре-
дателство спрямо българ-

ски национален интерес. 
Ще затворят въглищните 
централи  и то в момент, 

когато германия отваря 
своите, защото не могат да 
се справят през зимата без 
ток”, продължи нинова.

“Сглобката” предаде 
земеделието, когато вди-
гна забраната за внос от 
Украйна. в момента нама-
ляват помощите за хора, 
които отглеждат животни 
- тези с до 150 животни ще 

взимат по-малко субсидия 
отколкото досега, а тези с 
над 150 животни ще взи-
мат повече. Стимулират 
се големите - убиват се 
малките”, поясни нинова.

“очаква ни гантска 
миграционна вълна и пови-
шаване на цените на петро-
ла и горивата, а оттам и на 
всичко. трябва да се пре-
гледа държавният резерв, 
да се види с какви запаси 
разполагаме”, призова тя. 
нинова добави притесни-
телния факт, че на фона на 
тези проблеми, управлява-
щите предвиждат вдигане 
на данъци и замразяване на 
социални разходи, защото 
се очертава сериозна фи-
нансова дупка в бюджета.

“промяната на полити-
ката на национално равни-
ще минава през промяната 
в общините през победа 
на бСп като социална ал-
тернатива за разграждане 
на модела “герб”. в пре-

дишното  правителство 
бяхме преградата да не се 
случи всичко това, което 
се случва сега”, припомни 
нинова.

тя призова хората да 
гласуват с номер 1 за ис-
тинска промяна, която да 
тръгне от местната власт, 
за да се прехвърли и на на-
ционално равнище.

Корнелия нинова:

Очаква ни гигантска 
миграционна вълна 
и ръст на цените
Гордеем се с кметове като Владимир Москов, които няколко мандати 
подред са осъществявали нашите идеи и програма, заяви лидерът на БСП

Подкрепете Радослав Кирев за кмет 
на Разлог -  отговорен, подготвен, 
почтен, призова Корнелия Нинова

Нужни са ни кметове като Владимир Москов, които са близо до хората 
и им помагат да живеят по-добре, коментира Корнелия Нинова

Вярваме, че кандидатът ни за кмет на Банско Костадин Юнчов, 
за общински съветници и за кметства са достойни, подготвени, 
родолюбиви българи, заяви Нинова
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Обява

че със своя Заповед № ДС-02-172/ 
13.10.2023 год. открива процедура по провеж-
дане на търг с тайно наддаване за отдаване 
под наем на имот – частна държавна собстве-
ност, представляващ част от самостоятелен 
обект с идентификатор 14218.504.494.1.13, 
находящ се на единадесети (десети надпар-
терен) етаж от тринадесететажна сграда № 1, 
разположена в поземлен имот с идентифика-
тор 14218.504.494 по кадастралната карта и 
кадастралните регистри на гр. Габрово, адрес 
на имота: гр. Габрово, ул. „Брянска” № 30, с 
площ за частта 19,77 кв.м, съставляваща офис 
№ 11 и приспадащата му се част от обслужва-
щия го коридор, заедно с 6,23% ид.ч., равня-
ващи се на 0,81 кв.м, от самостоятелен обект 
с идентификатор 14218.504.494.1.43, находящ 
се на същия етаж, както и 0,4072% ид.ч. от 
общите части на сградата, при следните ус-
ловия:

1. Предназначение – за административна 
или стопанска дейност;

2. Първоначална тръжна месечна наемна 
цена - 126 лв. без ДДС; 

3. Срок за отдаване под наем - 5 (пет) го-
дини;

4. Търгът ще се проведе на 17.11.2023 
год. от 10:00 часа в сградата на Областна ад-
министрация на област Габрово, пл. „Възраж-
дане” № 5, офис № 1; 

5. Депозит за участие в търга в размер на 
десет на сто от първоначалната наемна цена, 
равняващ се на 12,60 лева, се внася по смет-
ка на областния управител на област Габро-
во: IBAN: BG09 STSA 9300 3305 0169 08, BIC: 
STSABGSF при „Банка ДСК” ЕАД – финансов 
център „Габрово“.

Други тръжни условия:
1. Тръжна документация се получава от 

Центъра за услуги и информация на Областна-
та администрация на област Габрово,  пл. „Въз-
раждане” № 5, ет. I, всеки работен ден до 16:00 
часа на 16.11.2023 год. включително, срещу 
представяне на екземпляр от вноска бележка 
за внесени в полза на областния управител по 
банкова сметка: IBAN: BG84 STSA 9300 3110 
0280 01, BIC: STSABGSF при „Банка ДСК” ЕАД 
– финансов център „Габрово“, 20,00 невъзста-
новими лева, с включен ДДС.

2. До участие в търга няма да се допускат 
кандидати с непогасени към датата на провеж-
дане на търга задължения по предходни или 
действащи договори с областния управител на 
област Габрово, съгласно справка, изготвена 
от счетоводството на Областна администрация 
на област Габрово.

3. Оглед на имота се извършва в присъстви-
ето на служител на Областната администрация 
на област Габрово, след закупуване на тръжна 
документация и след предварителна писмена 
заявка по образец, подадена в Центъра за ус-
луги и информация на Областната администра-
ция – Габрово. Заявления за извършване на ог-
лед се подават не по-късно от три работни дни 
преди изтичане на крайния срок за подаване 
на заявления за участие в търга. 

4. Краен срок за приемане на заявления за 
участие в търга - до 17:00 часа на 16.11.2023 
год. Заявления се подават от участник/упълно-
мощен представител лично в Центъра за услуги 
и информация на Областна администрация – 
Габрово или по поща/куриерска служба с пре-
поръчано писмо с обратна разписка на адрес: 
гр. Габрово, п.к. 5300, пл. „Възраждане” № 5.

На основание чл. 44, ал.1 от Правилника за прилагане на Закона 
за държавната собственост

ОбЛаСТЕН УПРавИТЕЛ На ОбЛаСТ ГабРОвО

Обявява

до края на тази годината България 
ще излезе на международните пазари 
с нова емисия дълг. това обяви в ин-
тервю за Бта финансовият министър 
асен василев, който е в маракеш на 
годишната среща на международния 
валутен фонд и Световната банка. 

по думите му това се налага във 
връзка със Закона за бюджета, но той 
не уточни какви ще са параметрите на 
планираните дългови емисии. василев 
подчерта, че за тази и следващата го-
дина са планирани дефицити в размер 
до 3 на сто.

поредните намерения на финан-
совия министър станаха повод за 
прехвърчането на поредните искри 
между участниците в правителствена-
та сглобка.

След като в събота финансовият 
министър асен василев съобщи пред 
Бта, че до края на годината предстои 

вземането на нов дълг, вчера той и ки-
рил петков, съпредседател на “про-
дължаваме промяната”, бяха укорени 
от лидера на ГерБ Бойко Борисов, че 
той не е информиран за това.

критиките си Борисов отправи в 
рамките на предизборна обиколка в 
района на търговище като визитата му 
по традиция бе излъчвана онлайн от 
фейсбук профила му.

“няколко милиарда на минус сме. 
като (не)коалиция не сме информира-
ни, че правителството се готви за нови 
заеми, поне аз”, заяви той. 

Борисов поиска да знае защо васи-
лев не казва кои правителства са винов-
ни за по-ниската събираемост от ддС.

“обръщам се към моя съюзник ки-
рил петков, защото съм бил мнителен 
- от 3 г. не сме в управлението, не сме 
имали шеф на нап, финансов минис-
тър. някои са виновни за това положе-

ние на бюджета. Шегите и закачките 
кое е хит са хубави, в предизборна кам-
пания сме. но защо не посочват винов-
ните за това? Защо колегите от дБ не го 
коментират”, попита той колегите си от 
управляващото мнозинство ден, след 
като съпредседателят на пп петков 
обяви, че ГерБ няма как да ги строят 
пред стаята си. 

в Закона за бюджета за 2023 г. е за-
писано, че в рамките на годината дър-
жавата може да поеме до 7.5 млрд. лв. 
нов дълг. 

Самият василев обясни, че в оста-
ващата част от годината “ще си изпъл-
ним това, което е по бюджет заложено 
по отношение на емисиите на дълг”. 
Финансовият министър опроверга бив-
шия си колега от първото правител-
ство на ГерБ Симеон дянков, който 
прогнозира, че България ще може да 
въведе еврото едва през 2027-2028 г.

“проектозаконът за еврото е на фи-
нален етап на подготовка”, заяви от своя 
страна  в блицинтервю за Бта управи-
телят на Българската народна банка ди-
митър радев в кулоарите на Годишната 
среща на Световната банка и мвФ в ма-
роканския град маракеш. След призива 
на мвФ търговските банки да заделят 
част от печалбите си за трупане на ре-
зерви и буфери, радев отбеляза, че БнБ 
е една от първите централни банки, ко-
ито са осъществили подобни мерки.

Управителят на централната ни 
банка каза още, че след одобрителното 
становище на европейската централна 
банка (еЦБ) на проектозакона за БнБ 
сега предстои той да бъде приет от на-
родното събрание, което по думите му 
трябва да стане до края на годината. 

“Борбата с инфлацията и фискал-
ната стабилност са мерки, които не си 
противоречат”, посочи още радев. 

правителството уве-
личи тайничко тран-
зитните такси за руския 
газ, който се транзитира 
през нашата територия. 
въпросната поправка в 
закона е внесена от де-

путати по настояване на 
министерство на фи-
нансите, гласувана е от 
мнозинството и някак е 
останала незабелязана от 
обществото и медиите до 
обнародването й в дър-

жавен вестник в края на 
миналата седмица. това 
обаче предизвика сериоз-
ни брожения сред учас-
тниците на газовия пазар, 
за които България транзи-
тира руски тръбен газ.

Според поправката в 
закона руският газ, кой-
то се транзитира през на-
шата територия, ще бъде 
облаган с “енергийна 
вноска” от 20 лева (10,76 
долара) за мегаватчас 
газ. Сумата представля-
ва около 20% от цена-
та на европейския газ, 
търгуван в регионалния 
център амстердам. 

Унгария вече реагира 
остро на международния 
скандал, който забърка 
финансовият министър 
асен василев, под чие-
то давление, е въведено 
това увеличение на тран-
зитните такси.

освен Унгария, Сър-
бия също е засегната 
от безрасъдните дейст-
вия на кабинета “ден-
ков-Габриел”. реакция 
по-рано днес имаше от 
президента на Сърбия 
александър вучич. ву-

чич заяви, че ще раз-
говаря с президента на 
България румен радев за 
увеличението на таксите 
за транзит на газ, които 
страната ни гласува в 
парламента.

“това е голям про-
блем за нас, ще вдигне 
цената на газа драстич-
но, с допълнителни 100 
евро за 1000 куб. м газ. 
това са ужасни увеличе-
ния, така че ще говорим 
с тях. това не трябва да 
се отнася за Сърбия”, 
каза вучич, цитиран от 
“политика”.

по време на посеще-
нието си в москва в пе-
тък външния министър 
на Унгария петер Сиярто 
пък остро разкритикува 
България за очакването 
на обнародване на закон, 
който ще увеличи значи-
телно цената на достав-
ките на газ за Унгария. 

Според него е възможно 
дори пълно спиране на 
доставките на газ през 
България.

Ясно е, че законо-
проектът е създаден под 
американски натиск. 
предложението пред-
лагаше перспектива, че 
ако увеличената такса 
за руски транзит не бъде 
платена, газовият кран 
ще бъде спрян.

“това очевидно е 
неприемливо. една дър-
жава-членка на европей-
ския съюз да застраши 
доставките на природен 
газ на друга държава-
членка на европейския 
съюз просто противоре-
чи на европейската со-
лидарност и европейски-
те правила”, каза петер 
Сиярто, който участва 
в събитието на руска-
та енергийна седмица в 
москва.

от агенция “пътна инфраструкту-
ра” (апи) предупредиха за възмож-
ни затруднения при купуването на на 
е-винетки и маршрутни карти в поне-
делник и вторник през нощта. на 16 
октомври и на 17 октомври, от 23:00 ч. 
до 24:00 ч. ще бъдат извършвани дей-
ности по актуализация на електронна-
та система за събиране на пътни такси. 
възможни са затруднения при купува-
нето на е-винетки и маршрутни карти. 
актуализацията няма да повлияе на 
автоматичното отчитане чрез бордови 
устройства и GPS тракери на измина-
тото разстояние от тежкотоварни авто-
мобили над 3,5 тона.

За избягване на риска от затруд-
нения при покупката, националното 

тол управление (нтУ) препоръчва на 
шофьорите, на които им предстои пъ-
туване, да купят предварително необ-
ходимата им е-винетка или маршрутна 
карта.

нтУ се извинява на водачите за 
причиненото неудобство.

Заради актуализацията на електрон-
ната система за събиране на пътни так-
си проблем с купуването на електрон-
ни винетки и маршрутни карти имаше 
и на 31 юли.

„Сглобката“ загробва 
държавата с нов дълг
Разнобой в управлаващата „коалиция”  
за намеренията на финансовия министър Асен Василев

Асен Василев забърка газов скандал с Унгария и Сърбия

Затруднения  
с винетките днес и утре
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министърът на икономи-
ката Богдан Богданов поста-
ви под въпрос бъдещето на 
държавната консолидационна 
компания (дкк) и обяви пред 
Бнр, че няма да има полити-
чески назначения сред търгов-
ските аташета.

той посочи, че в момента 
тече конкурс за назначения 
на търговски представители в 
едица държави. при него се за-
криват някои позиции - напри-
мер за ниш и Битоля, които се 
намират съвсем близо до Бъл-
гария, но се отварят три пози-
ции за СаЩ. допълни, че от 2 
г. страната няма нито един тър-
говски представител в СаЩ.

в коментар за поредните 
промени, направени от насто-
ящото правителство в държав-
ната консолидационна компа-
ния (дкк), министърът каза, 
че бъдещето на холдинговата 
структура е неясно, а аргумен-
тите за нуждата от нея клонят 
посока да я няма. допълни, че 
всяка година нейният собстве-
ник държавата плаща стотици 
милиони лева лихви по взети 
кредити за нерационални про-
екти.

Структурата бе създадена 
с решение на първия кабинет 
“Борисов” през 2010 г. като 
включва дружествата, в които 
държавата е собственик. Фор-
мирането й е част от одобрени 
мерки за възстановяването на 
икономиката, увеличаване на 
заетостта и подобряване жиз-

неното равнище на населени-
ето. от създаването й досега 
историята на компанията е 
публично известна със сканда-
лите заради спорни решения и 
честите конфликти и смени в 
ръководството й.

кабинетът “денков-Габри-
ел” на свой ред смени ръко-
водството, което по думите на 
министъра на икономиката има 
ясна програма за оздравяване на 
дружествата в състава на дкк.

по повод критиките, че 
поне няколко министри не си 
вършат добре работата, сред 
които бе посочен и той, Богда-
нов обяви, че критики от хора 
с повече политически опит от 
него, особено ако са градивни, 
водят до това министрите да 
работят по-добре.

в своя защита посочи, че 
ръководеното от него минис-
терство е предприело непо-
пулярни мерки, сред които 
изреди намалените заплати в 
бордовете на държавните ком-
пании, мерките за връщане на 
пловдивския панаир на дър-
жавата и намаляване на щети-
те, причинявани на държавни-
те предприятия.

от думите му се разбра, че 
някои бордове ще бъдат на-
пълно премахнати, ако няма 
нужда от тях, за да се пестят 
пари. коментира, че намале-
нието на заплатите в ръковод-
ствата на държавните фирми 
ням да доведе до корупция, 
тъй като това ще има послед-

ствия и подчерта, че колкото и 
добре да работят ръководещи-
те тези структури, не може да 
взимат повече от премиера.

“След разпореждане на ми-
нистъра на икономиката и ин-
дустрията Богдан Богданов и 
взето решение на Съвета на ди-
ректорите на “държавна консо-
лидационна компания” (дкк) 
еад, считано от 1 октомври, 
вече е намалено възнагражде-
нието на всички изпълнителни 
членове от съветите на дирек-
торите на дружествата с около 
50%”, съобщи в интервю за 
Бта изпълнителният директор 
на държавната консолидаци-
онна компания иван Зангочев.

през лятото финансовият 
министър асен василев ко-
ментира, че заплатите в бордо-
вете на държавните дружества 
са достигали 14 000 лева.

Зангочев каза, че във всич-
ки дъщерни дружества са 
ограничени и представител-
ните разходи. След направе-
ните промени в структурата 
на групата броят на членовете 
на бордовете в дружествата е 
намален с 15%. 

анализът на състоянието 
на дружествата показва, че на 
загуба са “еко антрацит” еад, 
“еко инженеринг - рм” еоод 
и “националният институт за 
изследвания и сертификация” 
еоод. Загубите на трите дру-
жества за миналата година са 
на обща стойност 9.041 млн. 
лв., като основната част - 8.761 

млн. лева, е на “еко антрацит” 
еад. За останалите загубите са 
около 316 000 лева. на печал-
ба са “вмЗ” еад, “кинтекс” 
еад, “нити” еад, “авио-
намс” ад, “ел Би Булгари-
кум” еад, “монтажи” еад. 
дружеството “институт по 
маркетинг” еоод все още има 
натрупани отрицателни резул-
тати от предишни години.

Засега не се планират сме-
ни на ръководствата на дру-
жествата, каза иван Зангочев. 
на тях са поставени цели при 
изготвянето на плановете за 
работата им за следващите три 
години - да се намерят въз-
можности за покриване на на-
трупаните загуби. това се от-
нася и за останалите дъщерни 
на дкк фирми, като за всич-

ки продължават анализите на 
сключените договори и тяхно-
то бъдещо влияние върху ре-
зултатите на дружествата.

министерството възнаме-
рява да направи нов преглед 
на степента на опасност на 
язовирите след скандала с от-
пуснатите в миналото от пра-
вителството на ГерБ 500 млн. 
лв. за ремонт на съоръженията. 
За десет от язовирите, по кои-
то се е работило, съпътстваща-
та документация не е изрядна 
по Закона за устройството на 
територията, което затруднява 
издаването на акт 16 за обек-
тите. За други 23 съоръжения 
ремонтите са започнали с из-
дадени разрешения за строеж, 
но и при тях има пропуски в 
последващата документация.

Гласят ликвидация на  
консолидационната компания
Държавата плащала милиони за обслужване на заеми за нерационални проекти

Богдан Богданов

дни преди крайния срок в 
агенцията за ядрено регули-
ране са постъпили липсващи-
те документи от заявлението 
на аеЦ “козлодуй” за ли-
цензиране на новото ядрено 
гориво на “Уестингхаус” за 
пети блок.  

Става дума за допълни-
телна информация към заяв-
лението за издаване на разре-
шение за използване на нов 
тип ядрено гориво RWFA, 
произведено от “Уестинг-
хаус”, а именно проект на 
изменение на глава 15 “ана-
лиз на авариите” от отчета 
за анализ на безопасността. 
преди това бе представен и 
липсващият “проект на из-
менение на административна 

инструкция “изготвяне на 
отчети с неутронно-физични 
характеристики на реактор 
дввер-1000”.

“операторът спази да-
дения му от аЯр срок за от-
страняване на пропуските и 
нередовностите, посочени в 
прегледа за формална редов-
ност на заявлението. прегле-
дът и оценката по същество 
на представените документи 
продължават”, посочват от 
агенцията. възможно ли е 
ръководството на аеЦ “коз-
лодуй” да пречи на въвежда-
нето на ново, американско го-
риво, в пети блок? подобно 
съмнение идва от съобщение 
на агенцията за ядрено регу-
лиране (аЯр).

крайният срок за подава-
не на документите бе 15 ок-
томври и ако не беше спазен, 
аЯр щеше да бъде принуде-
на да откаже лицензиране на 
новото американско гориво 
RWFA. Без тези документи, 
агенцията не може да оцени 
влиянието на предлаганата 
поетапна замяна на горивото.

договорът между аеЦ 
“козлодуй” и “Уестингхаус” 
бе подписан през декември 
2022 г. Според него през ап-
рил 2024 г. американската 
компания трябва да достави 
първото свежо ядрено гориво 
за пети реактор. то трябва да 
бъде смесено в съотношение 
1 към 3 с използваното в мо-
мента руско гориво.

рекордно висока ще е цената 
на българския мед тази година. За-
ради залежала продукция и големи 
количества вносен мед от Украй-
на, производители прогнозират 
цена от над 20 лева за буркан мед. 
пчелари от Югозападна България 
отчитат висок добив на мед тази 
година. “към 10, 15, 20 кг от пчел-
ни семейства. даже и втори път 
от някои семейства извадих”, каза 
венета ифандиева, член на УС на 
“обединени пчелари”, по Бнт. 
“Складовете са пълни с продук-
ция, която чака само реализация. 
Чакат само реализация”, коменти-
ра производителят Георги петков.

въпреки голямото количество 
български мед по складовете тази 
година е възможно цената за бур-
кан да стигне рекордната сума от 
22 лева.

“малко е по-скъпо, но понеже 
и захарта, и лекарствата, които 
докторът ни дава, те се повишиха. 
а трябва да ги третираме, ако не 
- те умират”, обясни венета ифан-
диева.

“Цената варира от минимал-

на цена 10-12 до към 18-20. това 
е реалната цена - около 20 лева. 
трябва да се отчете също, че в 
природата има разнообразен мед. 
много видове мед и той не може 
да се сложи под общ знаменател”, 
посочи петков.

Според пчеларски организа-
ции, до момента у нас е внесен над 
650 000 тона мед от Украйна. Съм-
няват се обаче, че той да се изку-
пува и препродава на българския 
пазар.

“Големите производители, 
които имат по 1000-2000 пчел-
ни семейства, те го изкупуват и 
разбирате за какво става въпрос. 
качественият мед има 200 вида 
вещества. отделно прополисът е 
най-хубавият антибиотик, който 
го има на света”, коментира вене-
та ифандиева. 

производителите са категорич-
ни, че трябва да се засили контро-
лът по качеството на меда, които 
стига до крайния потребител, за-
щото освен на завишена цена, чес-
то се продава и мед, който не отго-
варя на здравните изисквания.

Събраха документите  
за лицензиране  
на американското  
ядрено гориво

Прогноза:

22 лева за буркан  
български мед
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Снимки БТА

Три училища на Хаваите  
отварят врати за учениците  
тази седмица. Малко са  
сградите, които не пострадаха  
от пожарите през лятото

накратко

Задържаха нападателя, 
намушкал фен на „Левски”

На граничен пункт между Север-
на Македония и Албания е задържан 
21-годишният А.Д., издирван за на-
падение срещу български футболен 
запалянко, съобщава македонският 
сайт “Република”. 29-годишният 
Драгомир Андонов бе намушкан с 
нож малко преди срещата от Лига-
та на конференциите между “Шке-
пуи” и “Левски” на 27 юли т.г.

Разбиха престъпна мрежа, 
внасяла български химикали

Гръцката полиция разби прес-
тъпна мрежа, внасяла химически 
разтворители от България, смес-
вайки ги с гориво, което след това 
се е продавало в бензиностанциите 
край Атина. Задържани са трима 
гръцки граждани, 46 т гориво и че-
тири цистерни.

Босфорът беше 
временно блокиран

Босфорът остана блокиран за 
няколко часа в събота срещу неде-
ля след повреда на товарен кораб. 
“София-Зет” с дължина 190 м е 
пътувал от България към Испания, 
когато управлението му се повреж-
да и се налага да бъде изтеглен на 
буксир.

Републиканците 
с номинация за 
председател на Конгреса

Председателят на съдебната 
комисия в Конгреса на САЩ Джим 
Джордан е номиниран от републи-
канците за председател на Камара-
та на представителите. Смятани-
ят за тръмпист конгресмен спечели 
със 124 на 81 гласа вътрешното гла-
суване, побеждавайки “умерения” 
Остин Скот.

Поражение за 
новозеландските лейбъристи

Управляващите в Нова Зеландия 
лейбъристи признаха поражение 
след парламентарните избори, на 
които получиха едва 26% от гласо-
вете. Националната партия с 40% 
от вота ще състави правителство 
в коалиция с дясноцентристите от 
“Съюза на потребителите и данъ-
коплатците”. 

15 ранени при 
катастрофа в Италия

Петнадесет души са ранени в 
автобусна катастрофа в град Мес-
тре, до Венеция. Преди 11 дни след 
инцидент в същото населено място 
21 души загинаха. Полицията съоб-
щи, че сега електробусът е излязъл 
от пътя при завой и се е забил в жи-
лищна сграда.

Мексикански младоженци и гостите им наблюдават частично слънчево затъмнение.  
Явлението в събота можеше да бъде видяно в САЩ, Централна и Южна Америка

Украинското контранастъпление се е провалило напъл-
но, заяви руският президент владимир путин в ефира на тв 
“россия 1”. Според него на отделни участъци на фронта укра-
инската страна готви нови активни настъпателни операции.

“виждаме това и реагираме по съответния начин. войски-
те ни подобряват положението си на практика по цялото това 
пространство”, подчерта путин, отбелязвайки руските успе-
хи край купянск, Запорожие и Авдеевка.

междувременно представителят на русия в оон василий 
небензя заяви пред Съвета за сигурност, че москва е започ-
нала нов етап от операцията в Украйна.

началникът на гарнизона в източния град Авдеевка вита-
лий Барабаш предупреди, че москва разполага допълнителни 
сили, за да обкръжи стратегически важното населено място, 
разположено на километри от контролирания от русия до-
нецк. Според него положението е тежко, а “неприятелят не 
престава и минута да напада и да обстрелва позициите ни”.

След българска дипломатическа намеса американският щат 
мичиган отмени решение да обяви септември за месец на ма-
кедонската култура.

в писмо до губернатора Гречен Уитмър консулът ни в Чика-
го Светослав Станков е обяснил, че решението щяло да “подпо-
могне егоистичните цели на северномакедонските национали-
сти, включително по присвояването на културното наследство 
на българите в САЩ”. и изтъкнал, че “македония е географски 
регион, принадлежащ на четири държави”, а терминът “македо-
нец” не е и не може да има никакво отношение към конкретна 
македонска етническа група в годините преди 1944 г.”

След намесата от официалния уебсайт на щата мичиган е 
изтрита страницата с информация за месеца на македонското 
наследство. в отговор “обединената македонска диаспора” е 
подала жалба за транснационални репресии. Според нея това е 
“тактика на българския режим да заглуши македонците в чуж-
бина, особено в САЩ”.

в полша се проведоха парламен-
тарни избори, определени от наблюда-
телите за най-важни за последните три 
десетилетия. 29 милиона граждани гла-
суваха за 460 депутати в Сейма - долна-
та камара на парламента, и 100 сенатори 
в горната камара. окончателните резул-
тати се очакват днес или във вторник.

основни противници са управля-
ващата консервативна “право и Спра-
ведливост” на ярослав качински и 
либералната “Гражданска коалиция”, 
оглавена от бившия премиер и пред-
седател на Съвета на еС доналд туск. 
Според социолозите “право и Справед-
ливост” ще изпревари по брой гласове 
другите участници в парламентарната 
надпревара. Ако се обединят, опозици-

онните сили - “Гражданска коалиция”, 
центристкият “трети път” и “левица-
та”, ще заемат мнозинството от мес-
тата в Сейма и ще могат да формират 
правителство.

допълнително гласоподавателите 
отговарят на въпроси на референдум за 
пенсионната възраст, приватизацията на 
държавната собственост, приемането на 
нелегални мигранти от други страни от 
еС и оградата по границата с Беларус. 
Според опозицията плебисцитът е по-
литически мотивиран трик за насърча-
ване на електората да гласува за “право 
и Справедливост”. Според критиците 
на властта нов мандат за консерватори 
ще задуши още повече независимата 
съдебна система, правата на жените и 

малцинствата и ще разгори сблъсък на 
варшава с Брюксел.

допълнителна тема на вота е приема-
нето на еврото. ярослав качински заяви 
на последния предизборен митинг, че 
приемането на единната европейска ва-
лута означава полша да загуби контрола 
върху икономиката си.

“в полша вече няма да има нацио-
нална банка в сегашния смисъл на дума-
та, всичко ще се решава от европейската 
банка”, заяви качински и уточни, че тя 
“със сигурност не се контролира от стра-
ни като полша, а е под влиянието на Гер-
мания и донякъде на Франция”. Според 
него приемането на еврото ще доведе до 
“радикален спад на жизнения стандарт, 
който ще продължи дълги години”.

България спря Месеца
на Македония в Мичиган

Путин: Пълен провал на
украинското настъпление

Решаващи избори и
референдум в Полша
консерваторите от „Право и Справедливост” 
в челен сблъсък с либералната „Гражданска коалиция”
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израелската армия е отложила ма-
щабното сухопътно нахлуване в контро-
лираната от радикалното палестинско 
движение ивица Газа с няколко дни по-
ради неблагоприятни климатични усло-
вия, предадоха агенциите.

операцията трябваше да започне 
през уикенда, но лошото време би за-
труднило пилотите на бойните самолети 
и дроновете да подпомагат от въздуха 
придвижването на сухопътните сили.

“ню Йорк таймс” прогнозира, че 
подобна операция ще въвлече израел 
в гражданска война месеци наред, за-
щото бойците на Хамас се укриват в 
бункери, а мрежата от известни на тях 
подземни тунели в северната част на 
ивицата Газа е с обща дължина от сто-
тици километри.

Според израелски военни експерти 
ислямските бойци ще взривяват постъ-
пателно тунели, за да затрудняват оф-
анзивата в момента, в който еврейските 
военни части наближат позициите на 
палестинците. освен с пехота, израел 
ще настъпва с танкове и със сапьори. 
Армията вече нанесе удари в ливан, 
след ракета от там бе изстреляна проти-
вотанкова ракета.

Хамас съобщи, че трима от неговите 
бойци, проникнали на израелска тери-
тория от ливан, са били убити от изра-
елски въздушен удар. малко по-късно 
според тел Авив в Газа е убит още един 
човек, заподозрян в ръководене на ма-
щабните атаки.

иранският външен министър се е 
срещнал с лидера на Хамас исмаил Ха-
ния в катарската столица доха. двамата 

“са се споразумели да продължат сътруд-
ничеството” за постигане на целта на ра-
дикалната групировка. Западни медии 
припомнят, че катар е един от основните 
поддръжници на Хамас от 15 години.

Саудитска Арабия отлага подкрепя-
ните от САЩ планове за нормализиране 
на връзките с израел. конфликтът под-
тиква кралството да се ангажира с иран. 
Саудитският престолонаследник моха-
мед бин Салман проведе първия си те-

лефонен разговор с иранския президент 
ебрахим раиси, докато рияд се опитва 
да предотврати по-широка вълна от на-
силие в целия регион. Антъни Блинкен 
пристигна в рияд и настоя да се окаже 
натиск върху Хамас.

европейската комисия ще увеличи 
финансирането на хуманитарната помощ 
за ивицата Газа от 25 на 75 млн. евро, от-
беляза “политико”. Съобщението бе на-
правено след телефонен разговор между 

председателката на ек Урсула фон дер 
лайен и генералния секретар на оон 
Антониу Гутериш.

египет отказва преминаването на 
чуждестранни граждани, пребиваващи 
в ивицата Газа, през граничния пункт 
рафах, ако не се постигне споразумение 
за хуманитарна помощ за намиращия се 
под блокада анклав. кайро настоява за 
одобрено от тел Авив спиране на огъня 
за доставяне на помощ.

ново земетресение с 
магнитуд 6,5 по рихтер 
бе регистрирано в Запа-
ден Афганистан, преда-
доха световните аген-
ции, позовавайки се на 
европейско-средизем-
номорския сеизмологи-
чен център. 

епицентърът е на  
36 км на север от град 

Херат, на 10 км дълбо-
чина. последвали са ня-
колко вторични труса в 
същия район.

Според международ-
ната неправителствена 
организация “лекари 
без граници” двама са 
загинали, а в регионал-
ната болница в Херат са 
приети над 100 ранени. 

Същевременно мохамед 
Захир нурзай, ръководи-
тел на екипа за спешна 
помощ в провинция Хе-
рат, съобщи за един за-
гинал и 150 ранени. той 
допълни, че броят на 
жертвите може да се уве-
личи, тъй като все още 
не са достигнали всички 
засегнати райони.

Австралия решително отхвърли 
предложението за признаване на ко-
ренното население в конституцията. 
Аборигените са 3,8% от 26-милионното 
население на страната, но по повечето 
социално-икономически показатели те 
са най-необлагодетелстваните.

при преброени почти 70% от гласове-
те, гражданите, които не подкрепят пред-
ложението, са 60 на сто. Австралийската 
телевизия ей Би Си и други медии прогно-

зираха, че мнозинството от избирателите 
във всички шест щата ще гласуват против 
промяната на 122-годишната конститу-
ция. За да бъде успешно допитването, е 
необходимо поне четири от шестте щата 
да гласуват “за” и предложението да бъде 
подкрепено с национално мнозинство.

“покрусен съм”, заяви лидерът на ко-
ренното население томас майо. “нужда-
ем се от глас. имаме нужда от тази струк-
турна промяна”, допълни той.

Снимки БТА

Над 300 палестинци, сред които много жени и деца, бяха ранени след поредните израелски атаки.  
Милиони са в капан в Ивицата Газа. Тел Авив даде нов срок на мирното население да се евакуира

Австралия не признава
коренното население

Отново трус с магнитуд 
6,5 по Рихтер в Афганистан

 
 
 
 
 
 
Европа засилва мерките за сигурност след ескалацията на 
конфликта между Израел и Хамас. 
Франция е в състояние на “извънредна тревога”. Музеят 
“Лувър” в Париж затвори извънредно врати “от съобра-
жения за сигурност”. Дворецът във Версай бе евакуиран 
след сигнал за бомба. 7000 войници от специалните сили са 
ангажирани до второ нареждане, за да бдят за сигурнос-
тта. Допълнително са мобилизирани жандармеристи и по-
лицаи, за да пазят 500 еврейски обекти - училища, синагоги 
и културни центрове.   
В град Арас бе убит учител, а двама души са тежко ранени 
след нападение с нож. Полицията разглежда варианта 
“терористична атака”. 
Вълна от недоволство се надигна във Великобритания, след 
като премиерът Риши Сунак заяви, че “винаги” ще подкре-
пя Израел. Призиви “Риши Сунак - засрами се!” се чуха в 
Лонодон по време на шествие пред “Даунинг стрийт”.

Европа засилва 
мерките за сигурност 

Израел отлага сухопътното 
настъпление в Ивицата Газа
Ек утроява хуманитарната помощ за палестинците
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МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ПРЕХРАНАТА. От-

белязва се по решение на 
Организацията на ООН 
по прехрана и земеделие 
(ФАО) в деня на създа-
ването й (16 октомври 
1945 г.). ФАО ръководи 
международните усилия в борбата срещу глада. 
Мотото на организацията е изписано на емблема-
та й на латински - “Fiat Panis” (“Нека има хляб”).

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА АНЕСТЕЗИОЛО-
ГА. На този ден през 1846 
г. в масачузетската обща 
болница в САЩ е дадена 
първата анестезия в све-
та (етер). Тогава за първи 
път е направена хирур-
гическа интервенция под 
анестезия от хирурга Уи-
лям Мортан пред аудитория. Тя се смята за едно 
от най-големите открития в света, което спасява 
пациента от болката.

ДЕН НА БЪЛГАРСКИТЕ ВОЕННОВЪЗДУШ-

НИ СИЛИ. Тази дата е 
знаменателна не само 
за нашата, но и за све-
товната авиация и въз-
духоплаване. На 16 ок-
томври 1912 г. по време 
на Балканската война 
(1912-1913) за пръв път 
в реална бойна обстановка е осъществен полет за 
въздушно разузнаване и от борда на летателен апа-
рат е употребено оръжие. Самолет “Албатрос F-2” 
с пилот поручик Радул Милков (1883-1962) и навига-
тор поручик Продан Таракчиев (1885-1957) извърш-
ва разузнавателен полет над Одринската крепост. 
След като оглеждат турските позиции, хвърлят 
две ръчни бомби над гара Караагач край Одрин.

1813 - ЗАПОЧВА БИТКАТА НА НАРОДИТЕ. 
Така е известно в ис-
торията най-мащаб-
ното сражение до 
началото на Първата 
световна война, със-
тояло се на територи-
ята на Саксония, край 
Лайпциг. Битката между коалицията на Наполеон 
Бонапарт (Франция, Полша и Саксония) и Шеста-
та коалиция (Русия, Австрия, Прусия и Швеция) 
завършва след три дни с поражение на Наполеон. 
На тази дата през 1853 г. Турция обявява война 
на Русия, известна като Кримска война, защото 
след намесата на Англия и Франция в подкрепа на 
Турция бойните действия се пренасят в района на 
Кримския полуостров.

1888 - РАЖДА СЕ ЮДЖИЙН О’НИЙЛ, АМЕ-
РИКАНСКИ ПИСАТЕЛ И ДРАМАТУРГ (УМИ-
РА 1953 Г.). Автор на 
45 театрални творби. 
Четирикратен носител 
на “Пулицър”. Нобелов 
лауреат за литература 
през 1936 г. Пиесите му 
са добре познати и чес-
то поставяни и в България - “Злато”, “Любов 
под брястовете”, “Електра в черно”, “Дългият 
път на деня към нощта” и др. Много от тях са 
филмирани.

1902 - РАЖДА СЕ ФАНИ ПОПОВА-МУТАФО-
ВА, ПИСАТЕЛКА (УМИРА 1977 Г.). Майсторка 
на българския исторически ро-
ман. Завършила консерватория 
(пиано) в Германия. Авторка на 
сборниците с разкази “Жената 
с небесната рокля”, “Жената 
на приятеля ми”, “Велики сен-
ки”, на романите “Дъщерята на 
Калояна”, “Иван Асен II”, “Бо-
янският майстор”, на истори-
ческата хроника “Солунският чудотворец” и др. 

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТолИй сТАНКУлов

Русофобски глупости
  �

Юри МИХАЛКОВ 

След нападението на 
Хамас срещу израел на 
7 октомври и особено 
след като стана известно 
варварското избиване на 
деца и цивилни евреи, 
русофобите по света и у 
нас рипнаха да обвиня-
ват русия, че била заме-
сена в нападението, съ-
ответно и в клането. на 
Запад по нея се посипаха 
обвинения, че доставяла 
оръжия на Хамас, обуча-
вала хора от тази теро-
ристична организация, 

имала дори предприятия 
в Газа за производство 
на малки оръжия, леки 
въоръжения и боепри-
паси за тях. Стигна се 
дори до инсинуацията, 
че путин бил натиснал 
бутона с надписа “Близ-
коизточна война”.  
нашенските русофоби 
не изоставаха в опера-
цията за промиването на 
мозъците и зубрачески 
повтаряха опорки, които 
бяха чули или прочели в 
западните медии.

ето обаче какво каз-
ва израелският посланик 
в русия Александър Бен 
Цви пред “коммерсант”: 
“не вярваме, че русия 
е била замесена по ка-
къвто и да е начин”. и 
добавяйки, че е “пълна 
глупост” да се предпола-
га, че има руска връзка с 
жестокостите, извърше-
ни от Хамас в израел. 
Значи хората, които вну-
шават за руската връзка 

в жестокостите, говорят 
пълни глупости.

неговата теза бе под-
крепена и в Берлин от 
Хана ноте, експертка по 
русия и Близкия изток 
от Центъра за изследва-
ния на неразпростране-
нието: “не съм виждала 
никакви доказателства 
за директни доставки на 
руски оръжия за Хамас 
или за обучение на ру-
ските военни на Хамас” 
- цитира я Би Би Си.

русофобите обаче 
разиграват и друга карта. 
Ако путин не е замесен 
в клането, то поне ще се 
възползва от ситуацията 
в Близкия изток. призна-
вам, че да се приеме тази 
гледна тока е твърде из-
кушаващо. Сега внима-
нието на САЩ и Запада 
като цяло е пренасочена 
към Близкия изток, ко-
ето привидно е добре 
дошло за руската военна 
операция в Украйна. от-

делно, че русия може да 
играе важна посредни-
ческа роля в конфликта 
израел-Хамас, съответ-
но да трупне още бонуси 
в своя геополитически 
имидж.

но там е работата, че 
русия просто не се нуж-
дае от разцентроването 
на Запада по Украйна. 
първо, контраофанзи-
вата на киев се провали 
и самите руски войски 
вече минават в офанзи-
ва в различни части от 
фронта. и второ, както 
призна бившия амери-
кански разузнавач Скот 
ритър в интервю за 
Youtube канала на Danny 
Haiphong, “нАто напъл-
но опустоши бойните си 
запаси” и вече няма как-
во да дава на Украйна, 
без да посегне на бойната 
си ефективност. така че 
тази теза на русофобите 
също стои като “пълна 
глупост”. 

Изгасете БФс
  �

Марин МИЛАШКИ

Българският футбол 
продължава да копае 
дъното - националният 
отбор загуби и от литва 
в европейските квали-
фикации. Смятаният за 
аутсайдер тим дойде, 
видя и победи. всичко се 
случи пред 8000 души в 
София, които си купиха 

билети за националния 
стадион, за да видят пър-
вата победа за годината. 
вместо това т.нар. лъво-
ве вече са с пет загуби и 
три равенства със сръб-
ския селекционер мла-
ден кръстаич начело.  

моля ви, прекратете 
мача! изгасете БФС и 
заварете вратите, там по-
вече никой да не влиза. 
няма смисъл. Случващо-
то се е повече от гавра с 
любимата игра на много 
българи...

именно Боби михай-
лов и хората около него 
докараха футбола до това 
му състояние. то не беше 
10 или 20 пъти да им се 
каже, че с чашката в ръка 
спорт не се управлява.

не е виновен толкова 

кръстаич, колкото Боби 
с управленската си не-
мощ. националният от-
бор е отражение на клуб-
ния ни футбол, където 
медалите са предвари-
телно раздадени. резул-
татът е 1:7 за хегемона 
ни “лудогорец” срещу 
нордселанд в лигата на 
конференциите.

от сегашните на-
ционали половината са 
титуляри в нагласеното 
ни първенство. остана-
лите легионери почти 
не играят в чуждите си 
клубове, при това от не 
най-висока класа.

нямаме нито един 
футболист в топ 5 пър-
венствата на европа, 
сред като илия Груев-
младши от Бундеслигата 

премина в лийдс (Чем-
пиъншип - второто ниво 
в Англия).

е, как да станат не-
щата. не литва, но и ес-
тония и Гибралтар ще ни 
бият в следващите годи-
ни. няма да е изненадва-
що, а очаквано.

Затова е по-добре 
да спрем с мачовете за 
няколко години, което 
всъщност е невъзмож-
но, или всичко в БФС 
да бъде изметено. както 
обича да казва Гриша 
Ганчев - да ги зачертаем 
с дебелия маркер. 

друг вариант няма. 
в противен случай това, 
което се случи в събота 
в центъра на София, ще 
се превърне в повече от 
обичайна гледка.
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Проф. Христо Христов:

Планираме създаването на технопарк или втора индустриална зона, 
казва кандидатът за кмет на общината от „Коалиция за България”

  ᄑ
 

Интервю на  
Александър СИмов, БСТв

n Проф. Христов, какво е състо-
янието на Шумен, как беше управля-
ван през последните години, какви са 
проблемите на града?

- въпросите, които поставяте, въл-
нуват всички шуменци. основният про-
блем пред града е облагородяването на 
кварталите, разглеждан като посочен от 
жителите на Шумен и общината. вто-
рият проблем пак е свързано със също-
то и се отнася за населените места край 
Шумен, които през последните десети-
летия са забравени изцяло от местната 
власт. там нищо не е подобрено по от-
ношение стандарта на живот на хората. 

Ако трябва да очертаем приорите-
тите - на следващо място е кризата с 
водния сектор на града. и тук трябва 
да посочим, че към момента шуменци 
плащат най-скъпата вода в българия, 
а пият поливна вода. по този проблем 
има много мерки, които могат да бъдат 
взети, както тази - занапред Шумен да 
консумира питейна вода, така и цената 
на водата да бъде намалена. като при-
мер мога да посоча областите добрич 
и бургас, които в същия мандатен пе-
риод - при тях цената от 4,70 лв нама-
лява на 3,70 лв, а в Шумен се качва на 
5,14 лв, което не е оправдано. 

на следващо място - инфраструк-
турата на града, която е задължение 
на кметските управи. не е направено 
дори за централната част, а ако искаме 
да променим облика на Шумен, трябва 
да се започне оттам. това се отлага вече 
40 години и смятаме, ако жителите на 
общината изберат нас да управляваме 
следващите 4 години, този проблем с 
централната част да бъде рещшен. с 
него се решава и проблемът с парко-
местата, защото шуменци не можем да 
се движим в посока север-юг в града.

друг основен проблем е пренебрег-
ването на условията за масов и профе-
сионален спорт. в този ред на мисли, 
в момента ние нямаме професионален 
отбор по футбол нито в А, нито в б 
група. нашите отбори се състезават в 
областна аматьорска футболна група. в 
дългосрочен план планираме цялостна 
реконструция на градския стадион “па-
найот волов”. 

бих посочил проблем, който ни 
отличава от други градове и общини. 
той е свързан с даденостите на Шу-
мен с сфера “туризъм”. потенциалът 
на нашия град и на областта като цяло 
е уникален. тук са първата и втората 
столица на българия, там е Мадарски-
ят конник - символът на държавата ни. 
сега ние не предлагаме услуги и про-

дукти, които да накарат не само граж-
даните на българия, но и на ес да посе-
щават страната ни и в частност нашата 
област. в тази връзка сме подготвили 
изграждането на туристически център, 
той ще обхваща няколко съседни об-
щини. планираме също създаването 
на общинско предприятие с функции 
в сфера “туризъм” и да могат да бъдат 
предлагани различни пакети услуги, 
с които да се привличат посетители в 
общините каспичан, Шумен и велики 
преслав. 

Целта ни е също градът основно да 
се развива като икономически център 
на североизтока. тази позиция и сега 
си е наша, факт е, че Шумен в момен-
та черпи 3 пъти повече промишлен 
ток, отколкото варна със създадената 
индустриална зона в града. смятаме, 
че сме първи в североизтока по отно-
шение на икономическо развитие. това 
промишлено развитие на нашия град 
планираме да остане, като в този кон-
текст обмисляме създаване и на втора 
индустриална зона или технопарк, с 
което да запазим тази водеща пози-
ция. тоест продължаваме да създава-
ме условия за икономическо развитие 
на нашия град, като оттук-нататък ще 
изискваме инвестициите, които идват 
в града, да бъдат високо технологични 
и да изискват високо квалифицирани 
кадри, а не както е в момента. 

сега безработицата в Шумен е 
много ниска, предприятията ни търсят 
работна сила, но ниско квалифици-
рана. Целта ни, както е заложена и в 
програмата на бсп, е да подобрим на-
чина на живот на гражданите на Шу-
мен чрез повишаване на заетостта и на 
доходите. 

другият момент, който дава въз-
можност на кмета да регулира този 
процес, е въпросът, свързан с общин-
ските предприятия. темата се дискути-
ра сериозно от различните кандидати в 
момента в Шумен. нашата позиция е за 
запазването на общинските предпри-
ятия, защото те дават възможност на 
кмета да регулира нивото на заплатите 
в общината и самата заетост, което е 
приоритет в платформата на бсп. 

n А в досегашния мандат бяха 
ли положени усилия тези проблеми 
да бъдат решени или има какво да 
се желае още в работата на общи-
ната?

- няма как да бъде отречено, че са 

полагани усилия. но това, което ние 
предлагаме, е със същия финансов ре-
сурс и за много по-кратък срок от вре-
ме да направим два пъти повече неща 
в тези сфери, които вече изложих. не 
да се изчакват избори и тогава да се ре-
ализират проекти с цел спечелване на 
симпатизанти. 

n Проф. Христов, независимо от 
това, че тук безработицата е ниска, 
знаете, че и в Североизтока и в Се-
верозапада има проблем с обезлюдя-
ването, това е национален проблем. 
Има ли роля общината за спирането 
на този процес, според вас?

- въпросът е наистина сериозен. и 
в платфорамата на бсп и тук в Шу-
мен сме заложили справянето с демо-
графския проблем и това може да бъде 
решено с конкретни мероприятия в 
посока задържане на младите хора в 
града и общината. да вземем сектор 
“здравеопазване” - ползваме и опита 
на други общини, като например съз-
даването на общински фонд. Чрез него 
освен подпомагане на МбАл-Шумен, 
където има сериозни проблеми, свър-
зани с кадровото обезпечение с лекари 
и медсестри, ние целим да потърсим 
и предложим на студенти от висшите 
медицински учебни заведения, които 
искат да дойдат да работят в Шумен 
за период 7-10 години срещу осигуря-
ване на стипендии. с жилищния фонд 
на нашата община впоследствие ще 
осигурим жилища на тези млади хора, 
условия за работа, семейства, отглеж-
дане на деца, внуци и т.н. 

n Виждам, че все повече общини 
прибягват до този модел, очевидно 
това е един от начините. 

- идентичен подход е това и за сфера 
“образование”, където също има иден-
тични проблеми. не трябва да забравя-
ме, че Шумен е център на духовността 
на българия. така че не можем да се 
съгласим с констатациите на външното 
оценяване, която тази година получи 
средното образование в града, която ни 
отрежда на едно от последните места в 
страната. Ако е необходимо, ще при-
вличаме и учители, които са се доказа-
ли на национално ниво. преди това ще 
тръгнем от сериозен дебат за причини-
те, които са довели до това състояние 
средното образование в Шумен, за да 
набележим и конкретните мерки за из-
лизане от това положение. планираме 
също създаването на специализирани 

паралелки при средното образование, 
които да съответстват на нуждите на 
предприятията, функциониращи в гра-
да и тези, които ще дойдат в бъдеще. 

n А какво може да направи една 
община в социалната сфера? За Бъл-
гария и българите тя продължава да 
е много важна. 

- доста може да направи. да не за-
бравяме, че бсп си остава единствена-
та социално ориентирана политическа 
сила в страната. в Шумен специално 
ще продължи нарастването на капаци-
тета на старческия дом, където се на-
станяват хора на възраст, за които няма 
кой да се грижи, като условията в него 
са сравними с тези в частните хосписи. 
в същото време заплащането за гледа-
нето на тези хора ще бъде поносимо. 
Ще продължи изграждането на ново 
крило в новия старчески дом, а ако този 
капацитет е недостатъчен, ще разрабо-
тим проект за възстановяване на стария 
такъв. 

n Кои са другите акценти в про-
грамата ви, на които искате да на-
блегнете?

- има проблеми, чиито решения 
са извън община Шумен, но няма как 
радетел за това да не е кметът на об-
щината. Шумен е позициониран на 
стратегическо място с подходите и про-
ходите към стара планина, но връзките 
на община Шумен с други икономиче-
ски центрове, както в страната, така и 
в чужбина, липсват. пример - ние ня-
маме изградена магистрала до софия. 
“Хемус” е спряна и това страшно ни 
затруднява. но тя е в посока изток-за-
пад. най-големият проблем на Шумен, 
чието решение ще дръпне не само нас, 
а и още 6 области, това е коридор номер 
7: силистра-Шумен-Ямбол-лесово. за-
това задача на кмета е да направи така, 
че на всяка цена този коридор да бъде 
реализиран. както и връзката, която е 
най-трудна - “Хемус”-”тракия” - тази 
пътна артерия я няма.

n Какъв е вашият призив към из-
бирателите?           

- пожелавам им да са здрави на пър-
во място. А за вота - на базата на техния 
информиран избор да гласуват. Ако по-
сочат мен с бюлетина №1 - да знаят, че 
няма да ги подведа, а след мандата ще 
мога да застана пред тях и да ги поглед-
на честно в очите. 

(със съкращения)

Шуменци плащат най-скъпата  
вода в България, това може  
и трябва да се промени

“

Проф. ХрИСТо ХрИСТов бе 
областен управител на Шумен 
от 4 август 2022 до 28 юли 2023 
г. Преди това е бил декан на 
Факултета по технически науки в 
Шуменския университет “Епис-

коп Константин Преславски”. ра-

ботил е в системата на висшето 
образование, в министерството 
на отбраната, мвр и ДАНС.

Шумен ще расте 
като икономически
център на 
Североизтока 
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всички погледи са вперени в ивица-
та Газа, където на няколко километра 
навътре в израел - в пустинята негев, по 
време на музикален фестивал, посветен 
на еврейския празник Сукот, палестин-
ската терористична групировка Хамас 
уби стотици. Стотици са и отвлечените, 
предимно жени и деца. нападенията 
продължиха и в съседни села, като по-
ложението не е по-различно - стотици 
убити, насилени, отвлечени. 

въпросите, които възникват вслед-
ствие на тази атака, са стотици. тепър-
ва ще се изяснява защо службите за си-
гурност на израел са проспали атаката. 
дали се касае за комплексни причини, 
обединяващи различни фактори като 
човешка грешка, техническа неизправ-
ност, умел и дълго планиран ход на 
Хамас, слаба преценка на заплахата и 
още много фактори, които са намесе-
ни. включително се говори - макар и 
неофициално, че подобна атака, особе-
но срещу израел, не може да бъде осъ-
ществена без вътрешно съдействие.

вероятно най-важният въпрос е 
какво печели Хамас  

или какво очаква

че ще спечели. все пак, както разсъжда-
ва всеки разумен човек, подобна атака 
не може да бъде направена без някаква 
цел, която да оправдава както реакци-
ята на израел, която реакция дори още 
не сме видели в пълна степен. не сме 
видяли и загубите, които ще претърпят 
самите палестинци и невинните жите-
лите там, а напълно реална е и възмож-

ността това да означава край на Хамас 
- поне във вида и наименованието, по-
знати от създаването й през 1987 г.

няма логика, няма цел, която да оп-
равдае подобни действия, а организаци-
ята ще загуби много повече, отколкото 
ще спечели, ако въобще спечели нещо. 
да, така разсъждава всеки човек, чиито 
разум не е обременен и тежко индоктри-
ниран от радикалния исляма. да, така 
разсъждава всеки човек, който няма как 
да не изпита поне малко съчувствие към 
стотиците невинни жертви. да, така раз-
съждава дори и лош човек, който обаче 
слага на кантар плюсовете и минусите. 
и не би го направил.

какво ще спечелят ли? вероятно 
нищо, но израел ще загуби - вече загуби 
стотици невинни деца, жени, загуби пре-
димството си, загуби силата си, беше уни-
жен на собствената си земя.

и всяка последвала реакция отново ще 
доведе до загуби - ако реши да пожертва 
похитените и да смаже окончателно Хамас, 
гневът на близките им ще свали вероятно 
и правителството на нетаняху, ще породи 
и протестна международна реакция срещу 
убитите стотици невинни палестинци, до-
пълнително ще влоши отношенията им с 
арабския свят, ще навреди и на сближава-
нето им със Саудитска Арабия. 

Ако реши да спаси животите на сво-
ите отвлечени граждани, ще претърпи 
следващо унижение, защото ще трябва да 
играе по свирката на Хамас... израел е с 
вързани ръце - каквото и да направи, това 
ще им донесе повече загуби и критики, 
отколкото ползи. и Хамас го знаят.

Европа

А знаете ли кое е най-страшното, ко-
ето не се случва на хиляди километри от 
нас, а в къщата ни? Същите тези, макар и 
не палестинци, са превзели европа - аф-
ганистанци, иракчани, мароканци, сирий-
ски “опозиционери” и т.н. и за тях няма 
разлика дали срещу тях стои юдеин или 
християнин, все е неверник.

обаче когато преди години тези групи 
тръгнаха към континента ни, една друга 
много гласовита и глупава група, на нео-
либералите, ги посреща с мечета, сърчи-

ца, плакати: Refugees Welcome. не просто 
ги посрещна, а ги покани тук. 

лично бившият германски канцлер 
Ангела меркел отвори границите на стра-
ната си за хиляди, които нахлуха - точно 
като орда, помитаща всичко по пътя си. и 
последваха атентати във Франция, Герма-
ния, Белгия, Австрия. някои не бяха из-
вършени от бежанци, тоест мигранти, но 
именно т.нар. бежанска вълна отприщи 
още повече радикални настроения сред 
хилядите мигранти 2-ро и 3-то поколе-
ние, които до ден-днешен не са се соци-
ализирали в страните, които ги приеха и 
години наред ги изхранват.

Стигна се дотам, че както и сега - след 
атентатът на Хамас, хиляди подобни да из-
лязат по улиците на европейските градове, 
крещейки от радост, че някъде техни съб-
ратя са убили християни, че са изнасилили 
и отвлекли жените им, че са обезглавили 
децата им... Случващото се по улиците, по 
гетата на европейските столици и градо-
ве не е тайна - там живеят хиляди, чиято 
едничка цел е белият човек да страда, да 
умре, да си получи заслуженото. 

полицаите в християнска европа не 
смеят и не могат да се противопоставят 
на ордите “правоверни”, които са превзе-
ли някогашните им чисти и сравнително 
спокойни градове. днес вече на редица 
места из целия ни континент, не можеш 
да се разхождаш спокойно, не е добре да 
си жена, вечер е желателно да не излизаш, 
и прочее, и прочее... нали не сте забрави-
ли - живеем в европа, не в арабска или 
африканска страна.

Ами кьолн? новогодишната нощ на 
2015г., когато северноафриканци и араби 
не просто ограбиха хиляди от събралото 
се да празнува множество, но започна-
ха да преследват и жени, някои от които 
брутално изнасилиха впоследствие. Слу-
чилото се бе първоначално прикрито от 
местните власти, които се бяха притес-
нили от обществения отзвук и реакциите 
срещу бежанците. осмисляте ли го? не са 
се притеснявали за стотиците опозорени 
момичета, някои от които непълнолетни, 
а са се притеснявали да не би бежанците 
да бъдат дамгосани заради това.

впоследствие са повдигнати над 

1200 обвинения, от които повече от 
500 за сексуално насилие. петстотин! 
до подобни сцени се стига и в други 
германски градове - Хамбург, Франк-
фурт на майн... през 2017 г. австрийки 
посрещат същата съдба, докато праз-
нуват новата година в инсбрук. 

да не изреждаме всички знайни и 
незнайни потресаващи издевателства 
над жени и деца в европа, извършени 
от мигранти.

Сякаш живеем в Средновековието, 
макар сравнението да не е точно. дори 
и тогава подобни зверства не са били 
ежедневие.

европа е пълна с неконтролируеми 
млади мъже от арабски произход, които 
не работят, не учат, не се социализират, не 
се развиват. те вегетират, паразитирайки 
на гърба на европейците, като периодич-
но за благодарност унижават, опозоряват 
и убиват жените и децата им. примити-
визмът надделява над цивилизоваността, 
първобитността над интелигентността, 
индоктринацията над знанията, ислямът 
над християнството...

България

и ако доскоро си плюехме в пазвата 
доволни, че у нас не е така, в последните 
години ситуацията коренно се промени. 
Сравнително безобидните араби и друго-
верци, които се въртяха около джамията в 
София, около “лъвов мост”, около “мария 
луиза”, въртейки дребна търговия и алъш-
вериш, вече са заменени от орди млади и 
агресивни мюсюлмани, превзели “пирот-
ска”, “калоян”, “Симеон”. те се движат 
на огромни тумби, заглеждат нахално 
всяка жена, преминала покрай тях, някои 
даже посягат, обиждат, отправят сексуал-
ни намеци, не са малко и случаите, които 
завършват по далеч по-трагичен начин за 
жените.  не е по-различна ситуацията и 
около центъра за бежанци в “овча купел”, 
където вече имаше няколко случая (поне 
толкова са официално огласените) на изна-
силени млади момичета - българки, имали 
нещастието да се озоват на неправилното 
място, в неправилното време.

А в Харманли? Бежанците там 
ограбват магазини, бият се с минувачи, 
посягат на млади момичета и жени. Бе-
жанският център там е от отворен тип, а 
именно от този т. нар. център е и убиец-
ът на двамата полицаи от Бургас - омар 
Аднан (който прегази с автобус, пълен 
с мигранти, патрулната им кола, докато 
те се опитваха да го спрат)...

в любимец положението не е по-раз-
лично. в пъстрогор също има бежански 
център от отворен тип, чиито обитатели 
ежедневно ходят до Свиленград, където 
предимно се занимават с тормозене на 
местните девойки. това наложи и създа-
ването на граждански патрули, които да 
следят за поведението на мигрантите и да 
защитават жените и дъщерите си.

Започва и разчистването на сметки 
между самите мигранти, като преди 
ден в София сириец на 17 години, със 
статут на постоянно пребиваващ в Бъл-
гария, беше застрелян. вероятната при-
чина - трафик на мигранти и неуредени 
финансови взаимоотношения между 
въпросния и негови сънародници. по-
казна екзекуция, извършена близо до 
центъра на европейска държава.

до не много отдавна всички, които 
изричаха на глас тези истини, бяха на-
ричани расисти, ксенофоби, фашисти. 
мигрантите бяха желани и добри инже-
нери, искащи да се спасят от немотията 
по родните им места. Сега родните ро-
зови неолиберали съчувстват на израел, 
анатемосвайки палестинците, в частност 
Хамас. да, прави са, прави са, но всич-
ко, което се случва, и ще продължи да се 
случва както в израел, така и в европа, 
а и у нас, беше предначертано много от-
давна, а именно същите послаха черве-
ния килим на горките бежанци, натресли 
се тук с единствената мисъл да плячкос-
ват, унижават, тероризират и убиват.

Бог да пази европа, Бог да пази Бълга-
рия, политиците нито могат, нито искат...

Флагман, със съкращения

Гледай Израел, 
мисли за Европа
Бог да пази България, защото политиците нито могат, нито искат



На фокус 11
2023

поНеделНик
16 октомври

  �
Деси ВЕЛЕВА

в края на мандата си 
управляващите в софия 
оставят много въпроси 
без отговор по отноше-
ние на настоящето и бъ-
дещето на общинската 
икономика. столичната 

община е собственик на 
18 търговски дружества 
и двойно повече лечебни 
заведения и тяхното фи-
нансово състояние варира 
от “стабилно” до “пред-
фалитно”. а колкото и да 
е пренебрегвана ролята на 
общинските дружества от 
властта, от тях също зави-
си качеството на общест-
вени услуги, предоставя-
ни на софиянци.

въпреки че търгов-
ските дружества са об-
щински, те са независими 
участници в пазара и им 
се налага да се конкури-
рат с всички останали 
фирми. през последните 
години управляващите 
обаче показаха, че често 
нехаят за състоянието им, 
не упражняват достатъ-
чен контрол и подкрепа за 
развитието им. кмеството 
е длъжник на столича-
ни, тъй като вместо да 
осигури силна общинска 
икономика, за да вдигне 
качеството на живота на 
жителите на най-големия 
град, то я неглижира.

управляващите обичат 
да се измъкват с оправда-
нието, че собствените им 
търговски фирми имат по-
скоро социална функция 
и не бива да гонят печал-
ба на всяка цена. докол-
ко обаче социални цели 
могат да имат дружества 
като “топлофикация”, би-
вшата “Чистота-искър” - 
сега “софекострой”, или 
пък дружествата, стопа-
нисващи пазарите, както 
и “Център за градска мо-
билност”, който поставя 
скоби и вдига коли?

отношението на влас-
тта към общинската ико-
номика се облича в кон-

кретни цифри по едно й 
също време на годината, 
когато се приемат годиш-
ните финансови отчети 
на всяко дружество. то-
гава става ясно коя фирма 
с колко е на минус или 
плюс и как се е справяла 
през изминалите 12 месе-
ца. през юли столичният 
общински съвет прие по-
следните за мандата от-
чети състоянието на тър-
говските дружества през 
миналата година. те обаче 
все още не са публикува-
ни на официалния сайт на 
столичната община, но 
затова пък финансовото 
положение на всички дру-
жества за предходните ня-
колко години и за първото 
тримесечие на тази, не 
може да остане скрито. 

данните показват, че с 
общите загуби на общин-
ската икономика през по-
следния управленски ман-
дат варират от 30 до 100 
милиона лева годишно. 
по време на ковид-кри-
зата най-сериозно постра-
да секторът на транспор-

та, който още не може да 
се възстанови и оцелява 
от заем до заем, отпуснат 
от самата община.

Градският транспорт 
на софия е болезнена тема 
не само от ковидното вре-
ме насам, но и от по-ранни 
периоди. епидемията и 
поскъпването на горивата 
обаче го пратиха директно 
в предфалитно състояние. 
три дружества отговарят 
за придвижването на сто-
личани из града - “столи-
чен автотранспорт”, “сто-
личен електротранспорт” 
и “метрополитен”. 

в най-лошо финансо-
во състояние по тради-
ция е автотранспортът. 
той вози столичани с 600 
автобуса, за които непре-
къснато се търсят шофьо-
ри заради незаети около 
200 щатни бройки. 

 между 2015 и 2020 
г. дружеството излезе 
само два пъти на печалба 
- веднъж със скромните 
150 000 лева и още един 
път с 500 000 лева. през 
2017 г. и 2018 г. загубите 
му бяха съответно 2,2 ми-
лиона и 5 милиона лева, а 
през 2020 г. стигнаха до 
10 милиона лева. следва-
щата 2021 г. лошите по-
казатели нараснаха на 20 
млн. лева. само за първи-
те три месеца тази година 
се отчита отрицателен 
финансов резултат от над 
6 млн. лева.

дружеството, кое-
то стопанисва електро-
транспорта финансово 
изглежда малко по-добре, 
но също устойчиво губи 
между 2016 г. и 2020 г. 
- между 3,2 и 6 милиона 
лева на година. послед-
ният известен отчет за 
първото тримесечие на 

годината показва загуба 
от 4,4 млн. лева. 

при “метрополитен” 
финансовата картина ва-
рира в по-широки граници 
и не е толкова драматична 
през последните години. 
през 2016-а то дори е на 
печалба от 2 млн. лева, но 
през следващите три пра-
ви последователни загу-
би, да са изплува пак през 
2020 г. веднага след това 
метрото пак се потопява 
със загуба от 5 млн. лева, 

а в първите три месеца на 
тази година минусът е от 
1,5 млн. лева. 

има и още едно друже-
ство на общината, което е 
тясно свързано с транс-
порта, но вирее в ком-
форт и отчита печалби. 
Наричат го черната дуп-
ка, тъй като в него влизат 
много средства, но не се 
знае къде отиват. Центъ-
рът за градска мобилност 
години наред излизаше с 
положителни финансови 
показатели, докато през 
2020 г. изведнъж в него 
потънаха толкова много 
пари, че излезе на загуба 
от 32 млн. лева. в начало-
то на настоящата година 
печалбата отново е нали-
це - 7 млн. лева за първото 
тримесечие. 

освен че разплаща об-
щинските пари към трите 
транспортни оператора, 
за да могат те да рабо-
тят, ЦГм събира парите 
от продажба на превоз-
ни документи, както и от 
глобите за нередовните 
пътници в транспортните 
средства. За три месеца  
например в хазната му са 
постъпили глоби от 7000 
гратисчии, които са пла-
тили по 40 лева на кон-
трольорите. други 6000 

нередовни пътници са по-
лучили акт, но само 1300 
са платили санкцията в 
седемдневен срок. 

Най-апетитната част 
от дейността на ЦГм оба-
че остава събирането на 
такси от паркиране. Над 
33 000 са местата в сините 
и зелени зони, като през 
периода за тях чрез смс 
шофьорите са платили 4,4 
млн. лева на ЦГм. На над 
400 нарушители пък са 
вдигнати автомобилите 
с паяк заради изтичане 
на времето на паркиране. 
други 14 800 са наказани 
със “скоби”. общо при-
ходите от зони и паяци 
за първото тримесечие 
на годината са 6 мили-
она лева. ако всички тези 
пари отиваха за нови и 

съвременни паркинги, то-
гава управляващите щяха 
да имат право да говорят 
за социалната функция на 
общинските дружества.  

интересен е случаят с 
общинската фирма “Чис-
тота-искър”, която преди 
две години получи ново 
име в опит да се забрави 
скандалното й минало. от 
дружество, което се изгу-
би през годините от па-
зара на сметосъбирането, 
то се опитва да се наложи 
във всякакви други дей-
ности извън чистотата, 
често възлагани от самата 
община. оцеляването му 
вече зависи основно от 
инхаус договорите, уре-
дени от кметството. 

докато например през 
2019 г. дружеството бе на 
загуба от 1,5 млн. лева, 
през 2020 г. то излезе на 
плюс със 160 000 лева, но 
за сметка сключени дого-
вори за дейности, възло-
жени именно от столична-
та община без обществена 
поръчка. Затова и 94 на сто 
от приходите му през въ-
просната година дойдоха 
именно по тези договори. 
така на фирмата й излезе 
името на “любима” и “фа-
воризирана” от ръковод-
ството на ул. “московска” 
33, а поръчките не спряха. 
въпреки това за миналата 
година дружеството излезе 
на рекордна загуба от 3,8 
млн. лева и отново с 90 на 
сто приходи от договори, 
възлагани от кметството. 
“софекострой” продължа-
ва да носи славата (както и 
по времето на “Чистота-
искър”), че превъзлага ос-
новната част от дейност-
та си на външни фирми. 
така за 2021 г. например 
се оказа, че тя е източила 
от общината 6 млн. лева 
за външни подизпълни-
тели, като е получила от 
кметството директно 14 
млн. лева от общо 15 млн. 
лева приходи за годината. 
За първите три месеца на 
тази година загубата на 
“софекострой” вече е 650 
000 лева. преди десетина 
месеца общината обяви, 
че отдел “вътрешен одит” 
ще провери дружеството, 
но оповестени резултати 
все още няма. странно 
защо...

така че състоянието 
на столичната общинска 
икономика изобщо не 
може да се нарече удо-
влетворително, тъй като в 
нея има много по-големи 
ресурси и възможности. 
Някой само трябва да ги 
използва ефективно. 

Столичната общинска икономика - 
между оцеляването и фалита
Дружествата на кметството, свързани с транспорта на града, 
са в най-тежко финансово състояние
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Вихра ПЕШЕВА

Юбилеите са хубаво нещо!
най-малкото, защото ху-

дожници, недържащи на всяка 
цена и винаги да излагат нався-
къде, склоняват да направят 
самостоятелна изложба, озна-
менуваща празника им. тогава 
той става празник и за всички, 
които се докосват по някакъв 
начин до изкуството им. праз-
ник е и за галерия “астри”, 
заради възможността за първи 
път да покаже една от страните 
в живописта на художник от 
класата на Бисер лазаров.

въпреки че той предпочи-
та да се определя като бохем, 
очевидно, за мен той е повече 
аристократ. Заради финеса и 
елегантността, с която преми-
нава поне във видимата част на 
битието, което не предразпола-
га към култивиране на подобни 
качества. пък и не загатва за 
огромната му творческа кари-
ера на художник, реставратор 
и преподавател в Художест-
вената академия. Биографията 
му обаче разкрива събития и 
качества на отдаден на изку-
ството художник - от годините 
в Софийската художествена 
гимназия, в националната ху-
дожествена академия, като ос-
новоположник за ателието за 
реставрация към Софийската 
градска галерия, на дългия му 
и извънредно наситен творче-
ски престой в Скандинавските 
страни (1994-2005), десетките 
изложби, пленери, биеналета, 
творчески резиденции и сим-
позиуми в България, Германия, 

италия, китай, Чехия, украй-
на. отделно, успоредно, а може 
би и заедно от 2008 г. до ден 
днешен работи за реставраци-
ята на стенописите в рилския 
манастир и  други религиозни 
храмове в страната, за рестав-
рацията и консервацията на 
картините на  владимир дими-
тров-майстора, Стоян венев, 
Шаната, проф. асен василиев, 
кирил Цонев и мн. др. знакови 
за България художници.

За юбилейните “Бохем-
ски следобеди” подбрахме да 
ви покажем картини от 2015 
г. досега, и то само от фигу-
ративната и работена върху 
платно част от творчеството 
на Бисер лазаров. абстракт-
ните му композиции или фи-
несът на акварелите му ще са 
предмет на следващи негови 
изложби. 

перефразирайки самия 
художник, ще кажа, че кар-
тините в тази изложба ги 
свързва като тънка нишка - с 
цвят по желание, защото нито 
един от тях не липсва в щед-
рата му палитра - точно иде-
ята за вече изчезващия вид и 
феномен, на човека, лишен 
от модерната и почти задъл-
жителна амбициозност на 
съвременния свят, а именно 
свободният индивид с бохем-
ска същност. Свободният вик, 
свободният смях, рибарят, 
пиячът, любовникът, худож-
никът, Бохемът. има го това 
усещане за свобода и в инте-
риорите, и в натюрмортите, и 
в рибарските пейзажи, и в па-
рижките кафенета и брегове-
те на Сена. има я същността 
на личността.

13-ият международен музикален фес-
тивал “пиано екстраваганца” започва на 
18 октомври и до 25 ноември са предви-
дени шест концерта, съобщи Бта. 

в емблематични локации на София 
като Софийската градска художестве-
на галерия и концертната зала на наци-
оналната музикална академия “проф. 
п. владигеров” ще звучат клавирни 
рецитали и един камерен концерт. Фо-
кусът е върху музиката за пиано - ин-
струмента, който присъства във всички 
програми от събитието.  

Сред изпълнителите са павел ка-
спар (Чехия), николас джакомели 
(италия), вадим колоденко (украйна), 
епифанио комис (италия), масимо 
мерчели (италия) в дуо с людмил ан-
гелов, както и дебютният рецитал на 
Георги василев (България).  

наред с подготвянето на фестивал-
ната програма, една от важните цели на 
фондацията е и възстановяване на све-
товното музикално наследство посред-
ством събиране на музикални партитури 
на малко познати творби и тяхното из-
пълнение във фестивалните концерти. 

людмил ангелов е артистичен 

директор, основател и куратор на съ-
държанието на фестивала. “пиано 
екстраваганца” е печелил наградата 
“музикален проект на годината” в 

годишните награди на предаването 
“алегро виваче” на Бнр (2016) и при-
знанието на ЮнеСко за опазване на 
световното музикално наследство. 

Представяне  
на „Матрицата 2”  
на Боян Чуков

“Матрицата 2. 
Очертаващите се 
контури на новия 
свят” - най-нова-
та книга на Боян 
Чуков, ще бъде 
представена на 17 
октомври от 18 ч. 
в Българския култу-
рен център в София, 
ул. “Веслец” 13. Ав-
торът ще разкаже повече за сбор-
ника си с публицистични текстове 
и интервюта, в които се коментира 
ролята на САЩ, Китай и Русия в ут-
решния ден. Ще имаме възможност 
да дискутираме и бъдещето на Евро-
па и България в контекста на настъп-
ващите промени в един многополюсен 
свят, посочват организаторите от 
изд. “Изток-Запад”.

Вилиян Гешев  
с моноспектакъл  
по Кафка

Моноспектакъл 
на Вилиян Гешев по 
Франц Кафка и ав-
торски текстове 
ще бъде изпълнен 
премиерно на 20 
октомври от 19 ч. 
в Чешкия център в 
София. Режисьор 
е Ованес Торосян, 
с участието на 
Вилиян Гешев и Елена Хрант. Пре-
вод - Ива Иванова, сценография и 
костюмография - Ванина Цандева, 
композитор - Христо Намлиев, ху-
дожник на плакат - Борис Далчев, 
фотограф - Мартин Атанасов, гра-
фичен дизайнер - Боряна Красимиро-
ва. “Казвам се Вилиян Гешев и това 
е писмото до моя баща. Заради него 
успях да разбера какво е да обичаш. 
Тази идея се зароди през лятото на 
2022 г. И много вода изтече, за да 
се стигне дотук. Понякога предпри-
емаме действия, които гадаят бъ-
дещето. Извайваме ежедневието си 
от думи, които не винаги имаме въз-
можността да изкажем. И въпреки 
че времето не стига, пътят винаги 
води до врата, зад която стои едно 
единствено нещо - Любовта. Тогава 
разбираш, че има смисъл. Наистина 
има смисъл.” Проектът се реализира 
с подкрепата на Столичната общи-
на, сдружение “Суматоха 2021” и 
Чешкия културен център. 

Вечери, посветени на 
Апостол Карамитев, в Прага

Две вечери, пос-
ветени на актьора 
Апостол Карами-
тев, подготвя Бъл-
гарският културен 
институт в Прага 
съвместно с него-
вия син Момчил Ка-
рамитев, съобщи 
БТА. На 19 октом-
ври от 18 ч. мест-
но време в прожек-
ционната зала на Студио “ФАМУ” 
ще бъде излъчен филмът “Легенда 
за любовта” с участието на актьо-
ра. На 20 октомври от 17 ч. ще бъде 
показан документален филм за жи-
вота и творчеството на Апостол 
Карамитев. Момчил Карамитев и 
кинокритичката Олга Маркова ще 
участват в среща с публиката.

Снимка Бки Прага

Шест концерта предлага 13-ият международен 
музикален фестивал „Пиано екстраваганца”

Снимка архив ДУма

Маестро Людмил Ангелов е основател на фестивала

Столичната галерия „астри” 
показва юбилейна изложба 
на известния художник

Бохемски следобеди 
с Бисер Лазаров



губивреме 13
2023

понеделник
16 октомври

отговори на кръстословицата 

от брой 198

- Сложила съм 
му била рога.

- Карай бе, на 
хубав мъж всичко 

му отива...

воДоравно:
Делегати. Омлети. Номер. Лакти. РГ. Ток. Ле-

кар. Керин /Калин/. Ват. Канап. Вода. Желъд. "Бо-
рат". Мит. Пенев /Любослав/. Герб. Парабел. Ноти. 
Ов. "Анис". "Манинил". Сол. Тиран. Солар. Бек. На-
ран. Лора. Диван. Миларов /Илия/. Динамо. Алег /
Анри/. Ке. Да. Аби. "Алик". Ров. Аланит. Мокет. Кос. 
Балон. Накип. Мам. Лиман. Нали. "Камино". Азери. 
Ек. Тала. Алари /Надин/. Одо /Франческо/. Сика-
тив. Лимасол. Данакил. Тамино.

отвЕсно:
Геновева /"Многострадална Геновева"/. Обида. 

Оматид. Локал. "Ралеви". Асамака. Рем. Тъпан. 
Канал. "Милан". Гел. Дебит. Набаб. Ната /Джулио/. 
"Марек". Несин /Азис/. Минало. Ик. Кабел. Рамо. 
"Или". Ави. Миланов /Георги/. Мари. "Атомал". 
Арар. Наналал /Далпатрам/. Назал. Сок. Пагон. 
Налим. Нерит. "МТК". Тетис. Рекон. Рима. Илиев /
Димитър/. Ринолог. Кани. Ам. Ромб. Илов /Никола/. 
Река. Оси. Стриди. Олар /Алфонс/. Котиледон. Иг-
натов /Сергей/. Радев /Боян/. Пиколо.



справочник14
2023

понеделник
16 октомври

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес вторник сряда четвъртък

кратък дъжд променливо предимно слънчево

максимални максимални максимални максимални

рак

телец

 

лъв

БлИЗНацИ

дева

веЗНИ

коЗИрог

скорпИоН

водолей

стрелец

рИБИ

16
oC 13

oC 18
oC 21

0C

слаб дъжд

Очаква ви ползотворна и 
напрегната седмица. Из-
ползвайте времето пъл-

ноценно за себе си.

Денят благоприятства 
всякакъв вид общуване, 
но се въздържайте от 
лични разкрития.

Спортните занимания би
ха ви се отразили добре. 
Ще останете доволни от 
разходка сред природата.

Занимавайте се с прият-

ни неща, ако не се налага 
пълното ви ангажиране 
със служебните дела. 

Наложете си да сте до-

бри и така ще помирите 
всички около себе си. Про-

явете повече търпение.

Насочили сте в правилна 
посока желанията си, за-

това и резултатите не 
закъсняват.

Може да постигнете и 
повече, ако станете ак-

тивни, а не само ползва-

те получена информация.

С намерение сте да свър-

шите всичко, което пла-

нирате. Ще успеете с 
добра организация.

Не подценявайте въз
мож  ностите, които ви 
се дават днес, реагирайте 
адекватно и решително.

Ще търсите начини за 
разтоварване от натру-

паното напрежение. Бли-

зък ще ви помогне.

Обърнете внимание на 
храненето си. Вземете 
мерки, преди да настъпят 
необратими промени.

Някой ще потърси ком-

панията ви, за да поиска 
съвет от вас, изслушай-

те го внимателно.

овеН

05.55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова 
и симеон иванов

09.20 100% будни - сутрешно ток-
шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев

11.00 култура.бГ - предаване за 
култура с димитър стоя-
нович

12.00 по света и у нас
12.25 новини на турски език
12.35 малки истории 
13.00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу/п/
14.15 "вечните тайни" - анимаци-

онен филм 
14.45 "пакостникът чорапчо" - 

анимационен филм 
15.00 "анн с двойно "н" 3" - тв 

филм /4 епизод/
15.45 телепазарен прозорец 
16.00 бързо, лесно, вкусно
16.30 светът и ние 
17.00 местни избори 2023: дис-

пути 
18.00 по света и у нас 
18.30 още от деня - коментарно 

предаване
19.00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу
20.00 по света и у нас
20.30 местни избори 2023
20.50 спортни новини 
21.00 история.bg 
22.00 "любов в окови" - тв филм 

/6 епизод/
23.00 по света и у нас
23.25 "домът на бонд" - тв филм 

/3, последен епизод/ 
00.20 светът и ние /п/
00.50 100% будни - сутрешно ток-

шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев /п/

02.25 култура.бГ - предаване за 
култура с димитър стоя-
нович /п/

03.25 "анн с двойно "н" 3" - тв 
филм /4 епизод/п/

04.10 арена спорт /п/
04.55 Зала на славата: добромир 

жечев /п/
05.10 по света и у нас /п от 20.00 ч./

06.00 "тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова

09.30 "преди обед" - токшоу с во-
дещи десислава стоянова 
и петър дочев

12.00 bTV новините - обедна 
емисия

12.30 "комиците и приятели" - ко-
медийно шоу

13.30 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов /п./

14.30 "скъпи наследници" - се-
риал

15.30 "почукай на вратата ми" - 
сериал

17.00 bTV новините
17.20 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова

18.00 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов

19.00 bTV новините - централна 
емисия

20.00 "Фермата: нишката на жи-
вота" - риалити, с.9

23.00 bTV новините - късна еми-
сия

23.35 "добрият доктор" - сериал, 
с.4, еп.9

00.25 "като на кино" - предаване 
за кино

00.35 "столичани в повече" - се-
риал, с.10, еп.9

01.40 "марлон" - сериал, с.1, еп.9
02.10 bTV новините /п./
02.50 "преди обед" - токшоу с во-

дещи десислава стоянова 
и петър дочев /п./

04.45 "светът на здравето" - 
здравно предаване с воде-
ща д-р неделя Щонова /п./

05.20 "лице в лице" - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова /п./

06.00 "Здравей, българия" - су-

трешен блок

09.30 "на кафе" - предаване на 

NOVA

12.00 новините на NOVA

12.30 "наследство" (премиера) - 

сериен филм

13.30 "остани с мен: безкрай" 

(премиера) - сериал 

15.00 "не ме оставяй" (премиера) 

- сериен филм

16.00 новините на NOVA

16.10 "пресечна точка" - публи-

цистично шоу

17.00 "семейни войни" (нов се-

зон) - телевизионна игра

18.00 "сделка или не" (премиера) 

- телевизионна игра

19.00 новините на NOVA - цен-

трална емисия

20.00 "игри на волята: българия" 

(премиера) - риалити, се-

зон 5

23.00 новините на NOVA

23.30 "военни престъпления" - 

сериал, сезон 13

00.30 "престъпни намерения" - 

сериал, сезон 13

01.20 "пожарникарите от чикаго" 

- сериал, сезон 11

02.00 "дъщерята на посланика" - 

сериен филм

03.40 "ти разкажи, черно море" - 

сериен филм

05.20 "пресечна точка" - публи-

цистично шоу /п/

10.00 Refresh за здраве

11.00 EuroTV Shop

11.30 седмичник с владо бере-

ану

12.30 EuroTV Shop

13.00 новини

13.15 пътуващо читалище

14.15 Училище за родители

15.15 новини

15.30 EuroTV Shop

16.00 делници

19.30 новини

20.00 не се страхувай!

21.00 балотаж

22.00 денят с веселин дрем-

джиев

23.00 новини

23.30 да се срещнем с песен

00.30 вечните песни на българия

01.30 EuroTV Shop

03.30 Училище за родители

04.30 пътуващо читалище

05.30 не се страхувай!

06.30 делници

православен календар

лонгин станал свидетел на христо-
вото възкресение

в светото евангелие се разказва, 
че при кръстната смърт на спасителя 

настанал мрак и земята се разтресла, 
скалите се разпукали. Цялата природа 
се ужасила. Ужасил се и стотникът, кой-
то заедно с войниците бил на пост около 
кръста, и извикал:

- наистина божи син е бил тоя чо-
век!

този бележит стотник се казвал лон-
гин.

едно предание разказва, че кап-
ка света кръв от прободеното ребро на 
спасителя паднала в неговите болни 
очи и ги излекувала.

след погребението на Господа иис-
уса Христа лонгин пак стоял на стража 
при Гроба Господен. той станал свиде-
тел на Христовото възкресение. тогава 
той вече изцяло повярвал в богочовека 
заедно с другите двама войници, които 
били с него на стража.

когато първосвещениците и старей-
шините еврейски предложили на войни-
ците пари, за да говорят, че уж безжиз-
неното тяло било взето от Христовите 
ученици, лонгин открито свидетелствал 
за възкресението на Господа. пилат и 
еврейските началници не могли да се 
помирят с това, че лонгин бил най-стар-

ши от войниците дори, известен на рим-
ския император. а ето, че сега е станал 
вестител на възкресението. те търсели 
начин да го погубят, но той се отдалечил 
от тях и напуснал службата си. приел 
свето кръщение заедно с другите двама 
войници. след това отишъл в кападокия, 
където успешно проповядвал словото 
божие. след години се настанил в име-
нието на баща си и там прекарвал в пост 
и молитва.

слухът за успешната проповед на 
лонгин дошъл до еврейските начални-
ци. те уговорили пилат понтийски да 
напише донос до императора и да обви-
ни лонгин, че като напуснал военната 
си служба, той възбудил народа против 
рим. озлобените врагове на християн-
ството успели да убедят император ти-
берий да осъди на смърт лонгин и други-
те двама войници. 

от Йерусалим били пратени войници, 
за да изпълнят присъдата. на подвижни-
ка-изповедник била открита от бога не-
говата близка смърт. и той с радост по-
срещнал в дома си изпратените войници. 
но скрил името си. отпивайки от виното, 
което лонгин им предложил, войниците 

му разказали за заповедта на императо-
ра. те били длъжни да намерят лонгин и 
неговите двама другари и да ги убият.

лонгин се изненадал, като узнал, че 
и двамата войници от някогашната стра-
жа били осъдени на смърт. пратил да ги 
извикат и щом се зазорило, излязъл да 
ги посрещне. прегърнал ги и им казал:

- дойде часът на нашето освобожде-
ние. ние заедно ще се явим пред нашия 
спасител иисус Христос, когото видя-
хме при страданията, смъртта и погребе-
нието му. бяхме свидетели и на негово-
то възкресение. а сега ще Го видим във 
всичката му слава!

след това всички отишли при гос-
туващите войници, открили им истина-
та и ги замолили по-скоро да изпълнят 
заповедта. простил се с домашните 
си, облякъл погребални дрехи, наредил 
къде да погребат тялото му, прегърнал 
другарите си и се помолил с тях. накрай 
навел глава под меча. паднали главите 
и на другите двама, смели и самоотвер-
жени свидетели на Господнята пасха. 
по заповед на пилат главата на лонгин 
била донесена в Йерусалим и хвърлена 
някъде вън от града.

Църквата почита на 16 октомври св. мчк лонгин стотник



спорт 15
2023

понеделник
16 октомври

България: Аида Паникян - 218; 
Десислава Велева - 230; Юлия Кулинска - 224
икономика: мая калпачка-Йовановска - 
завеждащ отдел - 246; Евгени Гаврилов - 246
Свят: Таня Глухчева - 220
култура: вилиана Семерджиева - 
завеждащ отдел - 240 
оБЩЕСтво: Валентин Георгиев - 232
ЧЕтиво: Боян Бойчев - “Пегас” - 244; Георги Гълов - 
“Пардон”;  Художник: Анатолий Станкулов
Спорт: владимир николов - завеждащ отдел - 245; 
Марин Милашки - 245
ЕлЕктронно изданиЕ: Росица Ангелова

Първи зам. главен
редактор
нора Стоичкова
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Футбол
по Диема спорт
21.45 Гърция - Нидерландия

по Диема спорт 2
21.45 белгия - Швеция

по Диема спорт 3
19.00 Азербайджан - Австрия
21.45 биХ - Португалия

по Нова спорт
21.45 люксембург - Словакия

по макс спорт 4
22.00 леванте - Расинг Ферол

по макс спорт 1
теНиС
16.30 турнир в Антверпен (мъже)

по макс спорт 2
14.00 турнир в Стокхолм (мъже)
бАСкетбол
19.00 Черноморец - 
Рилски спортист

глЕдаЙтЕ

ГРУПА G
България - Литва 0:2 Ширвис (45 и 

55), ЧК: краев (42); Унгария - Сърбия 
2:1 1:0 варга (20) 1:1 павлович (33) 2:1 
Шалай (34).

1. Унгария 13 т. 2. Сърбия 10 3. 
Черна гора 8 4. литва 5 5. България 2.

17.10, 21.45: литва - Унгария; сър-
бия - Черна гора.

16.11, 21.45: Черна гора - литва; Бъл-
гария - Унгария.

19.11, 16.00: сърбия - България; Ун-
гария - Черна гора.

Контроли
ЦскА - литекс 5:1 (в тетевен); Ботев 

вр - струмска слава 4:1 (в правец); етър 
- Янтра 3:2; Ботев пд - марица пд 4:0.

1/16-финали
добруджа - локо пд 3:4 (2:2 в ред. 

време); септември тервел - АрдА 0:4; 
вихрен - пирин 0:1 (в село микрево); 
спартак пл - локо сф 0:1; спортист 
своге - ХеБЪр 0:1.

рЕзултати
селекционерът на младежкия на-

ционален отбор Александър дими-
тров или директорът за националните 
отбори в БФс Георги иванов-Гонзо 
са вариантите за смяна на младен 
кръстаич, ако сърбинът бъде увол-
нен. до края на евроквалификациите 
нашите имат два мача срещу лидерите 
Унгария и сърбия и са с малки шан-
сове да спечелят победа. при подобна 
ситуация в миналите квалификации за 
лигата на нациите Гонзо води отбора 
в последните два мача след оставката 
на Ясен петров.

Александър димитров остана мно-

го доволен от представянето на отбо-
ра му, въпреки загубата от младежкия 
Бундестим с 2:3 в “овча купел”. 

“играчите дадоха максимума на 
възможностите си. Благодаря им, това 
е пътят. пламен Андреев не е вино-
вен - прекрасен вратар и човек. Защо 
бе атаката срещу него преди мача с 
Германия, кому бе нужно? нима ни-
кой друг не прави грешки”, попита 
треньорът.

“има хора, които пречат на този 
отбор да се развива. ние хвърляме 
много нерви да се справим с това. За 
мача с косово е важно да се възстано-

вим психически и физически”, смята 
димитров.

той изрази недоволство, че марин 
петков е бил включен в националния 
отбор за мача с литва и не е могъл да 
бъде използван в младежкия тим.

“нека си направят футболните 
хора изводите дали в първенството 
има нужда от толкова чужденци или 
нашите млади играчи могат да полу-
чават по-голямо доверие. с пускането 
на чужденците сме го докарали дотук”, 
каза димитров.

подобна критика обаче няма да е 
по-вкуса на управниците в БФс.

Александър Димитров или Гонзо 
сменя Младен Кръстаич

нимават професионално с 
футбол, виждат, че се дви-
жим в правилната посока, 
но се оказва, че това не се 
вижда от другите. Червени-
ят картон реши мача. моето 
бъдеще? нека да изчакаме. 
да оставим шанс на хора-
та да си свършат работата. 
скоро ще станат ясни не-
щата”, каза кръстаич.

“нямам думи. момче-
тата в съблекалнята - също. 
сами сме си виновни. няма 
смисъл да се оправдаваме. 
това, което направихме на 
терена, беше срам и позор. 

не мога да опиша какво се 
случи”, заяви капитанът 
кирил десподов.

България няма победа в 
квалификации от 12 октом-
ври 2021 г. - 2:1 над север-
на ирландия. оттогава на-
шият отбор е печелил само 
три пъти - срещу Гибралтар 
(5:1), рсм (1:0) и кипър 
(2:0) като гост миналата 
есен, има три равенства и 
пет загуби.

националите летят за 
тирана днес, където утре 
гостуват на Албания в кон-
трола.

България е на дъното 
и без победа в европейските 
футболни квалификации

Снимка БТа

Нападателят Преслав боруков (вляво) се бори  
неуспешно за топката с вратаря на литва емилиюс  
Зубас при загубата на българия с 0:2 в София

националният ни отбор 
записа нова срамна страни-
ца, след като загуби от гос-
туващия литва с 0:2. така 
“лъвовете” удължиха на 
осем поредни двубоя серия-
та си без победа. при завръ-
щането си в софия селек-
цията на младен кръстаич 
твърдо се закотви на дъното 
в квалификационната група 
за евро 2024. тази кампа-
ния тимът ни е без успех, 
като има едва 2 т., а послед-
ният ни съперник събра 5 т. 
до края на пресявките Бъл-
гария посреща Унгария и 
гостува на сърбия, които се 
борят за първите две места.

пред 8000 души на на-
ционалния стадион ключов 
за развоя на мача се оказа 
краят на първата част. Ан-
дриан краев бе изгонен с 
червен картон, а малко по-
късно литва поведе след гол 
на пиюс Ширвис. същият 
се разписа още веднъж през 

втората част.
недоволни от развитие-

то на мача, феновете започ-
наха да скандират “остав-
ка”. не само към треньора, 
а и към цялото ръководство 
на БФс. така беше и след 
края на срещата. двата 
гола бяха най-малкото, с 
което нашите се измъкнаха 
- други две попадения на 
литовците бяха отменени 
заради засади.

“лъвовете” са на прага 
на 64-годишен антирекорд 
- да останат без победа в 
смятаната в началото лес-
на група. в своята футбол-
на история България само 
веднъж не е печелила нито 
един мач в квалификации 
за европейско първенство 
- през 1959 г., когато се 
играят квалификациите за 
първия подобен футболен 
форум на стария конти-
нент.

“Хората, които се за-

8000 поискаха 
„Оставка”
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понеделник
16 октомври

ТРОПС
16 

Българските боксьори спечелиха 
два златни и три сребърни медала на 
европейската купа в Будва. национали-
те се представиха на много голяма ви-
сота, като петима от осемте ни боксьори 
стигнаха финалите.

при най тежките натурализираният 
кубинец Йордан морехон (+92) спечели 
сребърен медал, след като в здрава битка 
отстъпи на хърватина марко милун.

Златни медали заслужиха ергюнал 
Себахтин (48) и другият натурализи-

ран кубинец - Хавиер ибаниес (57). 
Със сребърни отличия се окичиха още 
Ясен радев (54) и радослав росенов 
(60). отборът бе воден от кубинския 
треньор Жоел Арате и помощниците 
му валентин поптолев и Александър 
Александров.

Себахтин първи от нашите се пребо-
ри за титлата. 22-годишният европейски 
вицешампион надигра на финала кора-
вия руснак Артиш Соян с 4:3 съдийски 
гласа. той успя да покаже характер, за 

да пречупи съперника в третия рунд. 
ибаниес осигури безапелационно 

другия златен медал. Шампионът от 
европейските игри и носител на квота 
за олимпиадата в париж 2024 взе кате-
горичен успех с 5:0 гласа над Габриел 
ескобар (исп), като показа видимо пре-
възходство на ринга. 

радев загуби на финала от руснака 
максим кузнецов с 0:5. Българинът взе 
убедително първия рунд, но в опит да 
запази преимуществото си, заигра по-

предпазливо, съперникът му успя да из-
равни играта и достигна до успеха след 
обрат в третата част. 

19-годишният росенов изигра много 
здрав мач, но отстъпи на класния Софи-
ан Умиа (Фр). Световният и европейски 
шампион за юноши също падна с 0:5.  

Шампионите заслужиха по $15 000, 
а финалистите се утешиха с по $10 
000. отборът ни завърши втори в гене-
ралното класиране. тимът ни спечели 
общо три купи.

Григор димитров изигра поредния си силен дву-
бой на “мастърс 1000” в Шанхай, но приключи на по-
луфинала участието си в турнира. най-добрият бъл-
гарски тенисист имаше шансове и в двата сета срещу 
Андрей рубльов (рус, №7), но умората, най-вече пси-
хическа, взе връх във важните моменти. първата ни 
ракета отстъпи пред втората ракета на русия с 6:7 (7), 
3:6 след 109 минути съпротива. по този начин азиат-
ското турне за Гришо приключи, след като игра чет-
въртфинал в пекин и полуфинал в Шанхай. от днес 
ще се изкачи 16-и в класацията на Атп с 2190 т., след 
карен Хачанов (рус), когото победи в Шанхай.

рубльов записа 50-а победа през годината, 200 на 
твърди кортове, и се класира за 4-ти “мастърс” финал.

в него обаче руснакът отстъпи на Хуберт Хуркач 
(пол, №17) с 3:6, 6:3, 6:7 (8) за 2,09 ч. въпреки загу-
бата рубльов се изкачва 5-и с 4765 т. Хуркач скача с 
6 места до №11 с 2900 т.

Снимка БТа

Шампионът Хуберт Хуркач (Пол) позира 
с купата от “Мастърс”-а в Шанхай

Българските щангисти 
се отличиха на турнира на 
Балтийските нации, който 
се проведе по случай 100 
години на спорта в литва. 
Със златните медали се 
окичиха Бояна костади-
нова и джан Зарков.

при дамите обещава-
щата тежкоатлетка кос-
тадинова заслужи злат-
ния медал в двубоя на 

олимпийската категория 
до 49 кг. Сребърната ме-
далистка от европейско-
то за кадетки в кишинев 
по-рано т.г. събра двубой 
от 114 кг, за да триумфира 
на юбилейния шампионат 
в клайпеда. костадинова 
участва със силни болки 
в кръста, като в изтласк-
ването мина само на 58 
кг, за да заслужи златото. 

личен треньор на нацио-
налката е Борислав нал-
бантов от пловдивския 
клуб марица. 

Зарков се поздрави 
със златото в двубоя в 
категория до 61 кг. ев-
ропейският шампион от 
първенството в молдова 
през юли събра двубой от 
199 кг - 87 кг в изхвърля-
нето и 112 кг в изтласк-

ването. Зарков, който е 
възпитаник на тСк русе 
с лични треньори кръсти-
на и радослав Атанасови, 
дори вдига в по-горната 
категория, но пак пребори 
конкуренцията.

в турнира участваха 
щангисти от 12 държави, 
като България бяха по-
лучи специални поимен-
ни покани.

Снимка БФВТ

Джан Зарков, Бояна Костадинова, Димитър Дончев (от дясно на ляво) и треньорката 
Кръстина Атанасова се радват с медалите и знамето на България в Клайпеда

италианецът Франческо 
Баная спечели старта за Го-
лямата награда на индонезия 
в клас MotoGP, 15-и кръг от 
Световния шампионат по мо-
тоциклетизъм.

на пистата “мандали-
ка” 26-годишният пилот на 
“дукати” потегли 13-и, но с 

впечатляващо представяне 
стигна до триумфа. той запи-
са шестата си победа през се-
зона, след като измина 27-те 
обиколки за 41:20,2930 мин. и 
се върна на върха в генерал-
ното класиране.

Състезанието беше из-
ключително драматично, след 

като лидерът в надпреварата и 
победител в спринта в събота 
Хорхе мартин (исп, прамак) 
отпадна в 13-ата обиколка, ко-
гато изглеждаше, че контро-
лира случващото се на писта-
та. това отвори възможност 
пред Баная не само да поеме 
лидерството, но и да спечели 

състезанието. първоначално 
маверик винялес (исп) по-
веде, но Баная направи атака 
7 обиколки по-късно и излезе 
начело.

винялес (Априля) и Фабио 
куартараро (Фр, Ямаха) до-
пълниха подиума с пасив от 
0,306 и 0,433 сек.

След 15 старта Баная от-
ново е на върха с 328 т., пред 
Хорхе мартин - 310 т., мар-
ко Бедзеки (ит, VR46) - 283 
т., и др.

Следващият кръг е за Гран 
при на Австралия в неделя, а 
до края на сезона има още пет 
старта.

Две титли 
и три сребра
за боксьорите в Будва
Шампионите спечелиха по $15 000, 
финалистите - по $10 000

Снимка БФБокС

Българските боксьори се радват с купите 
и медалите от Европейската купа в Будва

Григор Димитров 
остана на крачка 
от финала в Шанхай

Баная тръгна 13-и, но триумфира в Индонезия

Щангистите с два златни медала в Прибалтика


